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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

 بی ثباتی قیمت ها در بازار متلاطم تخم مرغ ادامه دارد؛  

بار سنگین گراني در سبدهای خرید
     هر روز و هر ساعت یکی از اقلام مصرفی مردم در بازار دستخوش تغییرات قیمتی می شود که این مسئله با اوضاع جیب مردم سازگاری ندارد
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به مناسبت روز جهانی 
سالمند؛

آسیب پذیر ترین 
قشر در مقابل کرونا

وجــود  ضعــف جســمانی، 
بیماری هــای زمینــه ای  و 
ناتوانی در حفــط خود در مقابل 
بیماری های عفونی باعث شده 
است سالمندان آسیب پذیر ترین 
قشــر در برابر ویروس ناشناخته 
کرونا باشند. بر اساس آمار جهانی 
هر چند کرونا گریبان گیر تمامی 
سنین شده است اما  مرگ و میر  
در سالمندان نرخ بیشتری دارد 
و احتمال بروز عوارض شدیدتر 
کرونا در سالمندان نسبت به سایر 

گروه های سنی بیشتر است. 
طبــق گــزارش ســازمان آمار 
کشــورمان، جمعیت ایران در 
سال ۹۸ به حدود ۸۳ میلیون نفر 
رسیده  و اکنون جمعیت سالمند 
بالای ۶۰ سال کشورمان با رقم 
۸ میلیون و ۲۳۱ هزار نفر، یعنی 
حدود ۹/۹ درصد جمعیت کشور 
و جمعیت بالای ۶۵ ســال، ۶/4 
درصد جمعیت کشور را تشکیل 
می دهند. همچنین  طی دو تا سه 
دهه اخیر رشد کلی جمعیت در 

ایران ۱/۲4 درصد...

مجتمع قضایی ویژه 
رسیدگی به پرونده های 
اقتصادی ایجاد می شود

رئیس کل دادگستری اســتان اصفهان گفت: 
راه انــدازی مجتمع قضایی ویژه رســیدگی به 
پرونده های اقتصادی و شورای حل اختلاف در 
این خصوص، با حضور ریش سفیدانی از صنف 

صنعتگران در دستور کار قرار دارد.
به گــزارش روابــط عمومی دادگســتری کل 
اســتان اصفهان، محمدرضا حبیبی در بازدید 
از یکی از واحدهای بزرگ و فعال تولیدی استان 
ضمن گرامیداشــت یاد و خاطره شهدای دفاع 
مقدس اظهار کرد: امروز توفیق حاصل شــد تا 
با رزمندگان خط مقدم جنگ اقتصادی دیدار 
کنیم، جهادگرانی که همانند غیور مردان جنگ 

هشت ساله نیروهای مسلح در ...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S

2 ادامه در صفحه 

برگشت »سفرکارت« بعد از ۱۴ سال

پرداخت وام قرض الحسنه 20 میلیونی برای سفر
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی برای اجرای طرح »سفرکارت« با 

یکی از بانک ها تفاهم کرد؛ طرحی که درواقع یک وام قرض الحسنه به ارزش ۲۰ میلیون 
تومان با نرخ سود چهاردرصد است و بعد از یک ماه تنفس باید برگردانده شود.

حسین اربابی ـ مدیرعامل کانون جهانگردی و اتومبیلرانی ـ به عنوان مجری این طرح 
گفت که »سفرکارت« به نوعی وام قرض الحسنه محسوب می شود که دارندگان آن 
می توانند ظرف ۱۵۰ روز )پنج ماه( تا سقف ۲۰ میلیون تومان از مزایایِ سفرکارت و 

امکانات تأسیسات رسمی گردشگری که تمام پروتکل های بهداشتی را رعایت می کنند، 
بهره مند شوند و با یک ماه تنفس، در ۱۸ ماه نسبت به بازپرداخت آن اقدام کنند. ...

گـــزارش

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان خبر داد:

ابتلای ۸نفر ازمدیران شهرداری  به کرونا
ارتباطات  مدیرکل 
بین الملل  امــور  و 
شهرداری اصفهان از ابتلای شهردار و 
هشت نفر از مدیران شهرداری اصفهان 
به بیماری کرونا طی یــک هفته اخیر 

خبر داد.

ایمان حجتی اظهار داشت: قدرت الله نوروزی، 
شــهردار اصفهان روز گذشــته دارای علائم 
مربوط به کرونا بوده که با مشاهده این علائم 
وی با مراجعه به دکتر و انجام تســت کرونا 

متوجه بیماری خود شد.
وی ادامه داد: بر این اساس روز گذشته همه 
برنامه های شهردار اصفهان لغو شد و وی در 

حال حاضر در منــزل در قرنطینه خانگی به 
سر می برد.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری 
اصفهان با بیان اینکه طی یــک هفته اخیر 

هشت نفر از مدیران شــهرداری اصفهان به 
کرونا مبتلا شده اند، تصریح کرد: باید توجه 
داشت که کارکنان شهرداری ارتباط مستقیم 
و زیادی را با شهروندان دارند و امکان تعطیلی 
خدمات را ندارند از این رو بسیار مورد تهدید 

ابتلاء به کرونا هستند.
وی با بیان اینکه در لایه های مختلف مدیریتی، 
کارمندان و کارگران شهرداری اصفهان ابتلاء 
به کرونا مشــاهده شده اســت، اضافه کرد: 
خوشــبختانه تاکنون در بین کارکنان بیمار 

بدحال و فوتی مبتلا به کرونا نداشته ایم.
 شــهردار اصفهان در دوران دفاع مقدس در 
جبهه های حق علیه باطل حضور داشــته و 

از جانبازان شیمیایی جنگ تحمیلی است.

ایمنا
گــــــزارش

توسعه کشاورزی اصفهان با جهش طرح های آبیاری تحت فشار

نزدیک به هشت هزار 
و ۵00 راننده سرویس 

مدرسه در اصفهان 
فعالیت می کنند که 

هر مبلغی برای کمک 
به آنها در نظر گرفته 

شود، ضربدر این عدد 
شده و مبلغ سنگینی 

خواهد بود

جهش ۸۱ درصدی اجرای طرح های آبیاری تحت فشار نسبت به ابتدای فعالیت دولت تدبیر و امید ، جهش تولید و تحقق کشاورزی پیشرفته با بهره  وری 
بالا را در استان اصفهان نوید می دهد. افزایش بهره وری، سهولت آبیاری، امکان آبیاری زمین های شیب دار و جلوگیری از فرسایش خاک، صرفه جویی در 
نیروی کار، پیشگیری از کارهای سخت در روش های سنتی و تسهیل فعالیت های کشاورزان از جمله مزایای گسترش طرح های آبیاری تحت فشار است.

بــر اســاس گــزارش  وزارت 
جهاد کشــاورزی طرح توسعه 
سامانه های جدید آبیاری به دلیل 
اینکه بیشترین اثربخشی را در 
افزایش بهره وری از منابع آب و 
خاک و تقویــت امنیت غذایی 
کشور دارد، در سطح ۲ میلیون و 
4۰۰ هزار هکتار از اراضی مدرن و سنتی ایران 

اجرا شده است.
آبیاری تحت فشار در کشور هر ساله و پیش از 
آغاز برداشت از صندوق توسعه ملی در سطح 
حدود ۵۶ هزار هزار هکتار زمین کشــاورزی 
انجام می شــد و پس از تخصیص اعتبارات از 
این صندوق هر سال  این رقم به طور متوسط به 
۱۵۰ هزار هکتار رسید که از جهش سه برابری 

حکایت دارد.
به اعتقاد کارشناســان و پژوهشــگران آب و 
کشاورزی، استان اصفهان در منطقه خشک و 
نیمه خشک قرار دارد و  هر ساله کاهش منابع 
آبی را در این منطقه شاهد هستیم و از سوی 
دیگر زاینده رود در شرایط خشکسالی بسر می 
برد که همین امر وضعیت هرساله کشاورزی 
اســتان را در هاله ای از ابهام قرار می دهد لذا 
نیاز است که شــبکه های آبیاری تحت فشار 

کشاورزی توسعه پیدا کند.

  افزایش چشمگیر آبیاری تحت فشار در 
مزارع اصفهان با حمایت دولت

بنا به اعلام مدیر امور فنی مهندســی سازمان 
جهاد کشــاورزی اصفهان حجــم طرح های 
آبیاری تحت فشار انجام شده فعلی در مقایسه 
با ابتدای فعالیت دولت تدبیر و امید حدود ۸۱ 
درصد افزایش داشــته است به این صورت که 
در سال ۹۲ حدود ۶۸ هزار هکتار از زمین های 
کشاورزی استان به این نوع آبیاری مجهز شد و 
این رقم اکنون به ۱۲۳ هزار هکتار رسیده است.

مجید امینی درباره دلایل این پیشرفت قابل 
توجه اظهارداشــت: در دوران حضور محمود 
حجتی وزیر اسبق کشــاورزی برای موضوع 
آبیاری تحت فشار  و سامانه های جدید آبیاری 
مشاور و دفتر مســتقل در وزارتخانه تشکیل 
شــد تا امور مرتبط با این امر به صورت مجزا 
انجام بگیرد وسازمان های جهاد کشاورزی در 
استان ها بتوانند با جلب اعتبارات و تصمیمات 

بموقع در راستای افزایش اراضی تجهیز شده به 
این سامانه ها بکوشند.

وی ادامه داد: این طرح هــا از  اقدامات مثبت 
دولت تدبیر و امید در توسعه آبیاری تحت فشار 
در مزارع سراسر کشور بود که در استان اصفهان 

نیز به رشد قابل توجه منجر شد.
مدیر امــور فنی مهندســی ســازمان جهاد 
کشاورزی اصفهان با بیان اینکه افزایش راندمان 
و بهره وری، مدیریت و صرفه جویی بهتر منابع 
آبی و بهبود در عملیات کاشت، داشت، برداشت 
از مزایا و نتایج توســعه آبیاری تحت فشار به 
شمار می رود تصریح کرد: پیش تر زمین های 
کشاورزی بزرگ با مســاحت های زیاد برای 
طرح های آبیاری تحت فشــار در نظر گرفته 
می شــد اما در طرح های کنونی با حمایت از 
خرده مالکان با زمین های کشاورزی کوچک 
برای مثال زیر ۵۰ هکتار، به تجهیزات آبیاری 

تحت فشار تجهیز می شود.
امینی ادامه داد: نبایــد از یاد برد که تخصیص 
اعتبارات از محل صندوق ذخیره ارزی و توسعه 
ملی نقش شایانی در توســعه این پروژه ها در 
سال های گذشته ایفا کرد و از سوی دیگر باید 
بدانیم که صندوق حمایت از توسعه کشاورزی 
با اقدامات مناســب دولت توانست سهم قابل 
توجهی از شبکه های آبیاری تحت فشار استان 

اصفهان را حمایت کند.
وی با اشاره به معضلات اقتصادی و مشکلات 
نقدینگی که اجرای طرح ها را به عقب می اندازد 
گفت: پیش تــر اعتبارات دولتــی پروژه های 
آبیاری تحت فشــار ۸۵ درصد از کل طرح را 
شامل می شد و ۱۵ درصد باقی مانده را بخش 
خصوصــی و یا همــان کشــاورزان پرداخت 
می کردند اما شرایط فعلی و کاهش نقدینگی 
که در پی تحریم ها رخ داد سبب شده است تا 
حدود ۵۰ یا ۶۰ درصد از این سهم به کشاورز 
تحمیل شود و باقی مانده را دولت پرداخت کند.

مدیر مدیریــت آب و خاک ســازمان جهاد 
کشــاورزی اصفهان با بیان اینکه گرانی لوله 
و اتصالات در ســال های اخیر مشــهود است 
خاطرنشان کرد: برای ابتدای سال ۹۹ تا الان تا ۲ 
برابر افزایش قیمت لوله و اتصالات داشته ایم و در 
کنار آن دستمزدها نیز بیشتر شده است و این در 
حالی است که اعتبارات ثابت مانده و تخصیص 

آن ها هم به سختی صورت می گیرد.

   قابلیت تجهیز 2۵0 هزار هکتار مزارع 
اصفهان به آبیاری تحت فشار

امینی در پایان گفت: بر اساس مطالعات انجام 
شــده در حدود ۲۵۰ هزار هکتار از زمین های 
کشاورزی استان اصفهان قابلیت انجام طرح های 
آبیاری تحت فشــار را دارد و مطالعات این امر 
انجام شــده و در صورت تامین اعتبار می توان 
مزارع باقی مانده را به تجهیزات مذکور تجهیز 

کرد.
در این ارتباط اســتادیار دانشکده کشاورزی 
دانشگاه صنعتی اصفهان نیز در گفت و گو با ایرنا 
اظهارداشت: توسعه کشاورزی اگرچه از اهمیت 
بالایی برخوردار است اما اســتفاده از فنون نو 
و پیشــرفته بخصوص در زمینه آبیاری های 
تحت فشار باید بیش از گذشته در دستور کار 

قرار گیرد.
حمیدرضا عشقی زاده اضافه کرد: کاهش منابع 
آبی در منطقه مرکزی ایران و بویژه اصفهان باید 
جدی گرفته شود و در این ارتباط مصرف بهینه 
آب کشاورزی با اجرای شبکه های جدید آبیاری 

امکان پذیر خواهد بود.
وی ارائه تســهیلات در این ارتباط را ضروری 
ارزیابی کرد و گفت: پیشرفت و توسعه کشاورزی 
بدون توجه بــه روش های جدیــد در تمامی 
زمینه های کاشت داشت برداشت میسر نیست 
که آبیاری و شیوه های جدید آن در تحقق این 

مهم نقش شایانی ایفا می کند.
اســتان اصفهان با دارا بودن ۵۶۳ هزار هکتار 
اراضی کشاورزی ۳.۵ درصد از اراضی کشاورزی 
کشــور را  به خود اختصاص داده اســت و در 
مناطق گرم و خشک استان خرما، انار و پسته 
و در مناطق ســرد و کوهســتانی استان بادام 
و گــردو و در مناطق معتدل و معتدل ســرد 
 انواع محصولات دانه دار و هســته دار کشت

 می شود.
مجموع  اراضی زراعی اســتان حــدود  4۸۶ 
هزار هکتار اســت که در ســال های نرُمال از 
حیث بارندگی حدود ۷۰ درصد آن به کشت 
محصولات زراعی مانند انواع غلات، حبوبات 
و محصولات علوفه ای، جالیزی و انواع سبزی 
و صیفی و گیاهان زینتــی اختصاص می یابد 
و تولید ســالانه محصولات زراعی استان در 
شــرایط عادی حدود چهار میلیون و پانصد 

هزار تن است.

ایرنا
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S
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قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
13,981,00013,581,000قدیم

سکه طرح 
13,400,00013,250,000جدید

7,800,0007,650,000نیم سکه

4,900,0004,650,000ربع سکه

2,500,0002,305,600سکه گرمی

یک مثقال 
5,719,0005,599,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,320,8001,293,100 عیار

طلای آب شده 
5,718,0005,598,000نقدی

یک گرم طلای 
241,761,0001,724,100 عیار

آگهی مناقصه(مرحله اول) 

احسان کوزه گر   - شهردار آران و بیدگل
شناسه: 996542

چاپ دوم

شهرداري آران و بیدگل در نظر دارد به استناد مصوبه شوراى اسلامى شهر به شماره 1091 مورخ 1399/6/26 نسبت 
به انتخاب پیمانکار خرید آسفالت جهت محدوده شهرك هاى صنعتى به مبلغ 8/000/000/000 ریال از طریق مناقصه عمومى    به بخش 
خصوصى اقدام نماید. لذا از کلیه پیمانکاران واجد شرایط دعوت   بعمل می آید جهت اطلاع از شرایط، اخذ مدارك و شرکت در مناقصه 

ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار  نوبت دوم این آگهی به شهرداري آران و بیدگل مراجعه نمایند.  
* لازم بذکر است  هزینه درج آگهی مناقصه  به عهده برنده می باشد و کمیسیون در رد یا قبول پیشنهادات مختار مى باشد.

آگهی مزایـده(مرحله دوم) 

احسان کوزه گر   - شهردار آران و بیدگل
شناسه:1006649

چاپ اول

پیرو آگهى مزایده شماره 7020 مورخ 1399/6/20 شهرداري آران و بیدگل در نظر دارد به استناد مصوبه  شماره 967 مورخ 
1399/6/6 شوراى اسلامى شهر آران و بیدگل نسبت به  واگذارى قطعه زمین شماره 7 داراى قسمتى از پلاك ثبتى 2624 و 2625 اصلى از قطعات تفکیکى 
شهرك منتظران واقع در خیابان حجتیه به متراژ 154 م.م با کاربرى مسکونى به ا زاى هر متر مربع 10,500,000 ریال از طریق مزایده عمومى   اقدام نماید. لذا 
از کلیه واجدین شرایط دعوت   بعمل می آید جهت اطلاع از شرایط، اخذ مدارك و شرکت در مزایده حداکثر ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار  نوبت دوم این 

آگهی به شهرداري آران و بیدگل مراجعه نمایند.  
* ضمناً  هزینه درج آگهی   به عهده برنده مزایده می باشد .(کمیسیون در رد یا قبول پیشنهادات مختار مى باشد.) 

آگهى مزایده  (نوبت دوم) 
شهردارى مجلسى در نظر دارد به استناد مجوز شماره 99/232 مورخ 99/05/09 شوراى اسلامى شهر مجلسى،  یک قطعه پلاك تجارى واقع د ر 
بلوار فجر شهر مجلسى را از طریق مزایده عمومى واگذار نماید. بنابراین از کلیه شرکت هاى  مذکور دعوت مى گردد از تاریخ 1399/06/30 لغایت 

1399/07/16 جهت اخذ اسناد مزایده به امور قراردادها شهردارى مجلسى مراجعه نمایند. 
شرایط شرکت در مزایده:  1- پیشنهاد دهندگان باید قانون منع مداخله کارکنان دولت در معاملات دولتى را رعایت نمایند. 

2- پیشنهاد دهندگان حداکثر تا پایان وقت ادارى تاریخ 1399/07/16 فرصت دارند پیشنهادات خود را به دبیرخانه محرمانه شهردارى مجلسى تحویل 
نمایند. 

3- در صورتى که برندگان اول، دوم و سوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنها به ترتیب و به نفع شهردارى مجلسى ضبط خواهد شد. 
4- شهردارى در رد و یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است. 

* جهت کسب اطلاعات بیشتر به سایت شهردارى مجلسى به نشانى WWW.Majlesicity.ir مراجعه و یا با شماره تلفن 031-52472852 
(امور مالى شهردارى) تماس حاصل نمایید. 

آیت اله اسلانى -  شهردار مجلسىنشانى: استان اصفهان، شهرستان مبارکه، شهر مجلسى، بلوار ارم،  میدان کوثر ، شهردارى مجلسى 99
09

96
ه: 

اس
شن

چاپ دوم
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مهدی کریمی| خبرآنلاین
یادداشـــت
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ادامه از صفحه یک
... بــوده، درحالیکه نرخ رشــد 
جمعیت سالمند کشورمان 3/62 
درصد یعنی تقریبا سه برابر رشد 
کلی جمعیت است  و پیش بینی 
می شود که در سال ۱۴۰۰ سهم 
ســالمندی جمعیت از مرز ۱۰ 
درصد و در سال ۱۴2۰ از مرز ۱9 
درصد و در سال ۱۴3۰ از مرز 2۴ 
درصد عبور کنــد،   یعنی در آن 
زمان یک  چهارم جمعیت کشور، 
ســالمند خواهند بود. به همین 
دلیل میطلبد مشکلات مربوط به 

آنها در الویت قرار گیرد.
انتشــار ویروس کرونا در ابتدای 
ســال 2۰2۰ باعث شد وضعیت 
جهان و ســبک زندگــی در آن 
تغییرات شگرفی بکند.  از روش 
خرید تا بیرون رفتــن از خانه و 
آموزش و کســب و کار گرفته تا 
حتــی روزمرگی هــای زندگی 
شــخصیمان دچــار تنــش و 
دگرگونی شد. سالمندان به ویژه 
در ماه های نخســت این پاندمی 
بیش از هر گروه دیگری آســیب 
دیدند  و این به سلامت جسمی 
آنان محــدود نمی شــد، بلکه 
تاثیر پیامدهای روانی اجتماعی 
بحران کرونا بــر کیفیت زندگی 
ســالمندان به ویــژه در جوامع 
فاقــد حمایت هــای اجتماعی 
ســاختار یافته، بسیار محسوس 
است. ســالمندان کشور ما هم با 
توجه به کمبود زیرساخت های 
حمایتی، از ایــن بیماری لطمه 
زیادی دیدند. یکی از عمده ترین 
آنها فشارهای اقتصادی بود که نه 
تنها بر بهداشــت و درمان، بلکه 
بر معیشت روزمره آنان نیز تاثیر 
گذاشــت.  در حالی که همه ی 
مردم دنیا به ویژه ســالمندان در 
حال آموزش برای مقابله با کرونا 
هستند ، سالمندان کشور ما به 
فکر معیشت خود هستند و این 
به دلیل نظام بیمه و مشــمول 
واقع نشــدن همه افراد جامعه 
در آن اســت . ورود به ســنین 
سالمندی نیازمند فراهم کردن 
بسترهایی اســت تا سالمندان 
با کســب مهارت هــای لازم و 
سبک زندگی متناســب با این 
دوره همراه با ســلامت روحی و 
جســمی ، کمترین مشکلات را 

داشته باشند.
هفته ســالمند امســال با شعار  
»کرونا، فرصتی برای تغییر نگاه 
به ســالمندان« برگــزار خواهد 
شد. تا فرصتی باشــد برای بهتر 
دیده شدن ســالمندان از سوی 
مســئولان و خانواده های آنان. 
روز جهانی سالمندان امسال در 
شرایطی است که حدود ۱۰ ماه 
نفس گیر از همه گیــری کرونا 
در جهان می گذرد، ماه هایی که 
ســالمندان چه از لحاظ آسیب 
پذیری بیشتر در برابر کرونا و چه 
از نظر اعمال محدودیت هایی در 
روابط اجتماعی، روزهای سختی 
را پشت سر گذاشتند. سالمندی 
دورانی که دیر یــا زود در انتظار 
همگان است، قشری که همواره 
و بخصوص در شــرایطی خاصی 
همچــون همه گیــری کرونا از 
نظر جسم و روان نیازمند توجه 
بیشتری هســتند تا بتوانند این 
دوران را بــا پویایی، ســلامت و 
نشاط بیشتری ســپری کنند. 
دغدغه ی ســالمندان کشــور 
ما در شــرایط فعلی بسیار زیاد 
است و این فشــارها باعث بروز 
بیماری های زمینه ای بسیاری 
در آنها شده است همین امر نیز 
خطر کرونا را برای ســالمندان 
افزایش داده این در حالی اســت 
که در مدت انتشار ویروس کرونا 
هیچ حمایتی از سالمندان عزیز 

کشورمان نشده است.
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اجرای محدودیت های کرونایی از امروز در اصفهان
سخنگوی ستاد مقابله با کرونا در استان اصفهان گفت: محدودیت های جدید کرونایی از امروز 

به مدت یک هفته در استان اصفهان اعمال می شود.
 حجت اله غلامی سخنگوی ستاد مقابله با کرونا در استان اصفهان گفت: ستاد ملی مقابله با کرونا 
با درخواست استان اصفهان موافقت کرده و از امروز دهم مهر محدودیت ها در شهرستان هایی 

که در وضعیت قرمز کرونا هستند اعمال وتعطیلی مدارس از شنبه اعمال می شود.
او افزود: مساجد و مصلاها، برگزاری نماز جمعه، استخرها، باشگاه ها و سالن های ورزشی، سینماها، 

آرایشگاه های زنانه، موزه ها، باغ موزه ها، سالن های تئاتر و مراکز مشابه آن، چایخانه ها، کافی شاپ ها، 
تالارها، گیم نت ها، بازارچه های محلی و فصلی مانند جمعه بازار، دوشــنبه بازار، شنبه بازار ها از روز پنجشنبه 

تعطیل هستند.
معاون استاندار اصفهان گفت: پارک ها، تفرجگاه ها و شهربازی ها که در اختیار شهرداری است نیز به مدت یک هفته تعطیل است.

 او افــزود: مــدارس نیــز بــا نظــر وزرای آمــوزش و پــرورش و علــوم یک هفتــه بــه صــورت غیرحضــوری برگزار 
شود.

شاهین شهر به منطقه ویژه اقتصادی تبدیل می شود
فرماندار شهرستان شاهین شهر و میمه گفت: طرح تشکیل منطقه ویژه اقتصادی و متروی شاهین شهر به 

اصفهان پیشرفت های اساسی داشته است.
اسفندیار تاجمیری فرماندار شهرستان شاهین شهر و میمه اظهار داشت: مجلس شورای اسلامی و دولت، 
اقدامات مقدماتی و مهمی را برای تشکیل منطقه ویژه اقتصادی شاهین شهر انجام داده اند. طرح ایجاد این 

منطقه، براساس روال قانون گذاری، بعد از تصویب در مجلس شورای اسلامی به مجمع تشخیص مصلحت 
نظام ارجاع داده شده و در حال بررسی است.

او گفت: با توجه به ظرفیت های بسیار خوب شهرستان شاهین شهر اعم از شهرک های صنعتی، برند های مختلف 
تولیدی، شهرک انرژی و پالایشگاه با محوریت استفاده از هواپیماسازی هسا در شاهین شهر و نیز فرصت های جغرافیایی 

ارتباطی مثل نزدیکی شهرستان شاهین شهر به پایتخت، امکان تبدیل این شهرستان به منطقه ویژه تجارت و صادرات بین المللی 
وجود دارد.

فرماندار شهرستان شاهین شهر و میمه در خصوص پیشرفت پروژه متروی شاهین شهر - اصفهان گفت: در اوایل سال جاری مجوز های نهایی 
برای شروع پروژه اخذ شد و فاز اول آن به تولی گری شهرداری شاهین شهر به مناقصه گذاشته شد.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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 این روزها که تمامی 
کشور درگیر کرونا 

است و شیوع بیماری 
مشکلات زیادی را 

برای معیشت بسیاری 
از خانواده ها ایجاد کرد 

و سفره برخی آنها را 
خالی تر از گذشته کرده 

است باید مسئولان 
بیش از سال های 

گذشته بر بازار و قیمت 
کالاهای اساسی نظارت 
جدی تری داشته باشند

از ابتدای تابستان امسال 
نرخ تخم  مرغ بر مدارگرانی 
قرار گرفتــه و زمزمه های 
افزایش این ماده پروتئینی 
با دلایل مختلف توســط 
مســئولان در رســانه ها 
طنین انداز شــد به نحوی 
که رضا ترکاشــوند مدیرعامل اتحادیه 
سراســری مرغ تخم گذار کشــور در 26 
خرداد امسال پیشنهاد افزایش 3۰ درصد 

قیمت را به ستاد تنظیم بازار ارائه کرد.
بر این اســاس برخی از مسئولان دلیل 
گرانی تخم مرغ را پیشــنهاد افزایش 3۰ 
درصدی قیمت تنظیم بازار عنوان کردند 
و در اواخر خــرداد و اوایل تیرماه قیمت 
هر شانه تخم مرغ در بازار اصفهان به 3۰ 
هزار تومان رسید و مســئولان استانی، 
رشد هزینه های تولید، تعیین تکلیف ارز 
نهاده های دامی وارداتی، نوســانات دلار، 
گرانی و کمبــود نهاده ها را عامل گرانی و 

کمیابی این محصول بیان کردند.
بنابراین حدود ســه ماه گذشته قیمت 
هر کیلوگرم تخم مــرغ درب مرغداری 9 
هزار و 5۰۰ تومان از ســوی ستاد تنظیم 
بازار تعیین شد که این قیمت گذاری در 
راستای حمایت از واحدهای تولیدکننده 
تخم مرغ و جلوگیری از گرانفروشی این 

کالا بوده است.
در این میان در ســه ماه اخیر با التهابات 
گرانی تخم مرغ در بازار و رسیدن هر کیلو 
آن به 2۰ هزار و 5۰۰ تومان و هر شانه ۴۰ 
تا ۴۴ هزار تومان، بر اساس تصمیم اتخاذ 
شــده در شهریور امســال مجدد قیمت 
تخم مرغ از درب مرغــداری هر کیلو ۱2 
هزار تومان، برای مصرف کننده هر کیلو 
۱۴5۰۰ تومان و عوارض صادراتی به ازای 
هر کیلو 25۰۰ تومان تعیین شد بنابراین 
قیمت هر شــانه تخم مرغ ۱8۰۰ گرمی 
برای مصرف کننده حدود 26 هزار تومان 

خواهد بود.
هر چند در ماه ها و هفته های اخیر تقاضای 
صادرات بی رویه تخم مرغ به دیگر کشورها 
و عدم تزریق به بازار، رشــد ۱5۰ تا 2۰۰ 
درصدی بهای نهاده ها و کنجاله، نوسانات 
ارزی، عــدم ترخیص نهاده هــا از بنادر، 
رشــد هزینه های تولید و دیگر مسایل 
سبب گرانی ۱۰۰ درصدی نرخ تخم مرغ 

و ضررهای جبران ناپذیر مصرف کنندگان 
در این روزها شده است.

اما سوالی ذهن شهروندان را درگیر کرده 
که چــرا نرخ مصــوب و قانونی تخم مرغ 
در 6 ماهه ابتدای امســال باید دو مرتبه 
قیمت گذاری شود، آیا بهای این کالا در 
خرداد امسال 9 هزار و 5۰۰ تومان و سال 
گذشته 7 هزار و 7۴۰ تومان تعیین نشده 
بود، آیا به غیر از افزایش و گرانی غیرقانونی 
قیمت کالاها باید مردم در انتظار رشــد 
قیمت های مصوبه ای در دو مرحله باشند، 
آیا تاوان گرانی های بی سرسام آور کالاها، 
عدم نظارت و ســومدیریت بازرسان در 
بازار را مصرف کننده کالا باید با ضررهای 

جبران ناپذیر پرداخت کند.
البته قصه گرانی تخم مرغ به این روزها و 
امسال ختم نمی شود چرا که این کالا  به 
عنوان محصولی استراتژیک همیشه و در 
طول سال ها و شاید دهه های اخیر درگیر 
نوسان قیمت بوده که دلایل متعددی برای 
آن از سوی مســئولان و تولیدکنندگان 

مطرح شده است.
جالب تر این که همیشــه بازار این کالای 
خوراکی پــس از تجربه مدتــی کوتاه یا 
طولانی از گرانی و نوسان قیمت، دوباره 
به حالت عادی بازگشته است اما هیچ گاه 
دستگاه های نظارتی نتوانستند به خوبی 
این بازار را برنامه ریزی و مدیریت کرده و 

از نوسان و آشفتگی آن پیشگیری کنند.
براساس این گزارش که برخی از مسئولان 
رشد هزینه های تولید، تعیین تکلیف ارز 
نهاده های دامی وارداتی، نوســانات دلار، 
گرانی و کمبود نهاده هــا را عامل گرانی 
و کمیابی تخم مرغ اعــلام کردند؛ کاظم 
خاوازی وزیر جهاد کشاورزی در روزهای 
اخیر گفته اســت؛ جلســات مختلفی با 
تشــکل های مربوطه برگزار و تمهیدات 
لازم در نظر گرفته شده تا قیمت تخم مرغ 
که بی دلیل افزایش پیدا کرده پایین آید و 

به  حالت تعادل بازگردد.

    دگرگونی ســبد خرید مردم با 
گرانی  کالاهای اساسی

خانم میانســالی در حال خرید مایحتاج 
زندگی از یکی ســوپرمارکت های شهر 
اصفهان با بیان اینکه زندگــی برخی از 
اقشار جامعه در مضیقه است و به سختی 
با مشــکلات اقتصادی دست و پنجه نرم 
می کنند گفــت: گرانی ها ســبد خرید 
بیشتر مردم را نسبت به سال های گذشته 
کوچک تر کرده است در شرایط فعلی اکثر 
افراد جامعه فقط در حد مایحتاج روزانه 
خرید می کنند. این شهروند اصفهانی با 
انتقاد از اینکه بسیاری کالاهای اساسی 
مردم با شیوع کرونا ویروس به هر نحوی 
در چندین مرحله دستخوش گرانی شده 
اســت اظهار داشــت: با افزایش بی رویه 
کالاها و نابســامانی بازار، مسئولان برای 
طبیعی نشان دادند شــرایط در رسانه ها 
تحریم ها، عدم واردات مواداولیه، رشــد 
هزینه های تولید و نوسانات ارزی را مقصر 
اصلی گرانی ها اعلام می کنند و با مردم به 
قیمت های جدید، دیگر هیچ گونه بازرسی 

و کنترلی بر قیمت ها ندارند.
وی افــزود: این روزها که تمامی کشــور 
درگیــر کرونا اســت و شــیوع بیماری 
مشکلات زیادی را برای معیشت بسیاری 
از خانواده هــا ایجاد کرد و ســفره برخی 
آنها را خالی تر از گذشته کرده است باید 
مسئولان بیش از ســال های گذشته بر 
بازار و قیمت کالاهای اساســی نظارت 
جدی تری داشته باشــند تا افراد ضعیف 
در چنین شرایطی کمتر زیربار گرانی ها 
آسیب ببینند. این بازنشسته فرهنگیان 
در شــهر اصفهان با ابراز تاسف از اینکه 
مردم با گرانی شدید دســت و پنجه نرم 
می کنند و متأسفانه نظارتی به قیمت ها 
وجود ندارد و هر مغازه ای جنس را با قیمت 
متفاوت عرضه می کنند، بیان کرد: بیشتر 
مغازه داران علت گرانــی را ویروس کرونا 
عنوان می کنند مگر این ویروس سلامتی، 
اقتصاد و معیشت مردم را نشانه نگرفته پس 
چرا هیچ  گونه نظارتی بر بازار وجود ندارد. 
وی با اشاره به اینکه امسال قیمت تخم مرغ 
در دو مرحله افزایش نجومی داشــته و 
در روزهای اخیر به کیلویــی 2۰ هزار و 

5۰۰ تومان هم رســید، گفت: متاسفانه 
تخم مرغ قیمت ثابتی نــدارد و روزانه و 

ساعتی گران تر می شود.
این شــهروند اصفهانــی پیرامون اینکه 
مگر حقوق ها هر ماه اضافه می شــود، که 
قیمت مایحتاج و مــواد مصرفی هر روز 
گران می شود اظهار داشت: هر سال برای 
گرانی تخم مرغ دلایل مختلفی توســط 
مسئولان بیان می شود امسال هم افزایش 
قیمت نهاده و کاهش عرضه، بهانه گرانی 
تخم مرغ اعلام شده که چنین موضوعاتی 
جز کوچک تر شدن سفره های آسیب پذیر 
جامعه، خالی شدن جیب مصرف کننده 
و کسب سودهای هنگفت توسط دلالان 
و عدم نظارت بازرسان در بازار هیچ گونه 

مزیتی برای مردم ندارد.
وی افزود: در روزهــای اخیر که افزایش 
قیمت مصوبه تخم مرغ توسط مسئولان 
ســتاد تنظیم بازار قانونی اعلام شــده 
است اما هنوز بســیاری از مغازه داران و 
خرده فروشــان برطبق قیمت های چند 
هفتــه گذشــته ایــن کالا را در اختیار 
مصرف کنندگان قــرار می دهند و هیچ 
گونه نظارتی هم توسط بازرسان اصناف و 
تعزیرات استان اصفهان اجرایی نمی شود.

    چالش بازار تخم مرغ در نیمه دوم 
سال جاری با عدم تامین نهاده ها

مدیرعامل اتحادیه شرکت های تعاونی مرغ 
تخم گذار و مادر استان اصفهان پیرامون 
گرانی تخم مرغ به دلیل نوســانات دلار، 
گرانی نهاده ها، رشــد هزینه های تولید 
گفت: عدم تخصیص ارز دولتی لازم برای 
تامین نهاده ها ســبب گرانی های اخیر 

تخم مرغ شده است.
سید شــهاب الدین افضل درباره اینکه با 
تعیین مصوب نرخ تخم مرغ در روزهای 
اخیر نه تنها قیمت واقعی این کالا را اعلام 
نکرده اند بلکه بهای تنظیم بازار هم در آن 
لحاظ نشده اســت اظهار داشت: عرضه 
تخم مرغ با این قیمت برای تولیدکنندگان 
ســودی باقی نمی گــذارد و فقط صرف 

هزینه های متعارف می شود.

 بی ثباتی قیمت ها در بازار متلاطم تخم مرغ ادامه دارد؛  

بار سنگین گراني در سبدهای خرید
هر روز و هر ساعت یکی از اقلام مصرفی مردم در بازار دستخوش 
تغییرات قیمتی می شود که این مسئله با اوضاع جیب مردم 
سازگاری ندارد و در این بین مسئولان برای طبیعی نشان دادن 
گرانی ها دلایلی را برمی شــمارند. در هفته های اخیر گرانی 
بی سابقه نرخ تخم مرغ و افزایش حدود 100 درصدی با فروش هر 
عدد یک هزار و 700 تومان، کیلویی 20 هزار و 500 تومان و شانه ای 
40 تا 44 هزار تومانی دوباره همانند ماه های تابستان سال جاری 
نه تنها شهروندان را غافلگیر کرد بلکه سفره های آنها را از این 

کالای پروتئینی خالی تر از سال های گذشته کرده است.

      هر روز و هر ساعت یکی از اقلام مصرفی مردم در بازار دستخوش تغییرات قیمتی می شود که این مسئله با اوضاع جیب مردم سازگاری ندارد

تسنیم
گـــزارش
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مجتمع قضایی ویژه رسیدگی به 
پرونده های اقتصادی ایجاد می شود

رئیس کل دادگســتری استان اصفهان گفت: 
راه اندازی مجتمع قضایی ویژه رســیدگی به 
پرونده های اقتصادی و شورای حل اختلاف در این خصوص، با حضور 

ریش سفیدانی از صنف صنعتگران در دستور کار قرار دارد.

به گزارش روابط عمومی دادگستری کل استان اصفهان، محمدرضا حبیبی در 
بازدید از یکی از واحدهای بزرگ و فعال تولیدی استان ضمن گرامیداشت یاد و 
خاطره شهدای دفاع مقدس اظهار کرد: امروز توفیق حاصل شد تا با رزمندگان 
خط مقدم جنگ اقتصادی دیدار کنیم، جهادگرانی که همانند غیور مردان جنگ 
هشت ساله نیروهای مسلح در خط مقدم میدان مبارزه اقتصادی قرار داشته و 

در جهت آبادانی، حفظ استقلال و پیشرفت کشور، شبانه روز گام برمی دارند.
رئیس کل دادگستری استان اصفهان افزود: در شرایط کنونی، بخش صنعت 
بیش از پیش نیازمند حمایت و پشتیبانی است از این رو قوه قضاییه با سیاست ها 
و برنامه هایی از جمله تشکیل ستاد اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی، حمایت 
همه جانبه و رفع موانع تولید را در دستور کار داشته و دستگاه قضایی با توجه به 
آن که تنها راه نجات و پیروزی در جنگ اقتصادی، نگاه به داخل است با درک 
جمعی قضات و مسؤولان قضایی، پا به میدان عمل گذاشته و حامی و پشتیبان 

جبهه صنعت و تولید کشور است.
وی با اشاره به برخی موارد و مشکلات در مسیر تولید و صنعت گفت: ضعف در 
برخی مدیریت ها، اعمال تحریم های ناجوانمردانه، منفعت طلبی و فساد برخی در 
داخل کشور، بخشی از علل و عوامل بروز مشکل در این مسیر است که می توان با 
اعتقاد واقعی به رشد و پیشرفت، ظرفیت های کلان کشور و استعدادهای جوانان 

با  همدلی همگانی در رونق و جهش تولید گام برداشت.
حبیبی، اصلاح قراردادهای بدون تعدیل را نیازمند مداخله جدی دولت دانست و 
یادآور شد: توزیع عادلانه مواد اولیه واحدهای صنعتی و کوتاه کردن دست دلالان 
و فرصت طلبان در این مسیر، ضروری بوده و دستگاه قضایی با انجام تحقیقات و 
بررسی های لازم در ستادهای مرتبط و شناسایی این آفت ها با این گونه افراد با 

جدیت برخورد خواهد کرد.

گــــزارش

دروازه کاخ تخریب شده شاه عباس
 و عمارت کلاه فرنگی عالی قاپو در اصفهان

اصفهان
قدیم

خـــبــــر

ارائه خدمات رایگان به بیماران تالاسمی

رئیس اداره بیماری های معاونت درمان دانشــگاه علوم 
پزشکی استان اصفهان از ارائه بسته حمایتی ویژه خدمات 
دهی رایگان به 700 بیمار تالاسمی استان اصفهان در سال 

جاری خبرداد.

شهربانو مظاهری رئیس اداره بیماری های معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی استان اصفهان 
در گفت و گو با خبرنگار  گروه استان های باشگاه خبرنگاران جوان از اصفهان اظهارداشت: با 
گسترش شیوع ویروس کرونا و خطر آن برای بیماران زمینه ای ، خوشبختانه از سوی وزارت 
بهداشت کشور بسته حمایتی ویژه ای برای خدمات دهی رایگان و توجه به مسئله بهداشت و 

درمان بیماران تالاسمی استان اصفهان ارائه شده است.
او افزود: این خدمات در زمینه هایی همچــون دارو، ویزیت های تخصصی، خدمات تصویر 
برداری و رادیولوژی، فیزیوتراپی، بینایی سنجی، شنوایی سنجی، لوازم فیلتر خون، لوازم 
آزمایشگاهی و توانبخشــی مشــروط به بخش های دولتی به 7۰۰ بیمار تالاسمی استان 

اصفهان ارائه می شود.
رئیس اداره بیماری های معاونت درمان دانشــگاه علوم پزشکی استان اصفهان تاکید کرد: 
احداث مرکز دندان پزشکی بیماران تالاسمی استان اصفهان که از سال گذشته کلید خورد 

هم اکنون در حال اجرا است. مظاهری با بیان توضیحاتی در مورد نوع این بیماری و نحوه انتقال 
آن به افراد گفت: تالاسمی نوعی اختلال خونی ارثی است که باعث کاهش هموگلوبین بدن و 
کم خونی می شود. این بیماری از طریق والدین به فرد انتقال پیدا می کند و فرد از زمانی که به 

دنیا می آید تا پایان عمرش باید با این بیماری دست و پنچه نرم کند.
او ادامه داد:این بیماری ناشی از جهش دی ان ای سلول های سازنده هموگلوبین است و وقتی 
که هر دو والد تالاسمی مینور باشند فرزندشان با احتمال یک پنجم ممکن است با تالاسمی 

از نوع ماژور به دنیا بیاید.
رئیس اداره بیماری های معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی استان اصفهان اضافه کرد: از 
عوارض مهم این بیماری بر روی بدن فرد بیمار را می توان به کم خونی، رشد جسمی کند، 
استخوان های شکننده، بزرگ شدن طهال، خستگی، مشکلات قلبی، زرد شدن رنگ پوست 

و کاهش اشتها اشاره کرد.
مظاهری یادآور شد: ممکن است علائم این بیماری از روز نخست تولد فرد و یا بعد از چند 

سال نمایانگر شود.
او در مورد روش تشخیص این بیماری در بدن افراد گفت: این بیماری معمولا با آزمایش خون 
الکتروفروز مشخص می شود و قبل از تولد هم در زمان جنینی با یکسری ازمایشات خاص 

می توان بیمار بودن جنین را تشخیص داد.

باشگاه خبرنگاران جوان
خـــبــــر

مشکلات و پیشنهادات

حرف دل مردم را از اخبار اصفهان بشنوید

 شما  می توانید مشکلات خود را
 با ما  ومسئولین درمیان بگذارید

   6۱5- زاینده رود دوباره خشک شد، دوباره تعداد زیادی از ماهی ها تلف 
شدند ومشکلات فرسایشی هم برای زمین های در بستر رودخانه به وجود 
میاد، این وسط پل های تاریخی اصفهان هم در معرض تخریب هستن، ای 

کاش مسئولین یه کمی هم به این چیزها فکر می کردن.
   6۱6- ای کاش همینطور که برای چک کردن کارت اتوبوس ها و اطمینان 
از کارت کشیدن مسافران ماموران سازمان حمل ونقل در بین خطوط تردد 
می کنند، تعدادی مامور هم برای نظارت بر ماســک زدن مسافران در نظر 

می گرفتند واز سوار شدن مسافران بدون ماسک جلوگیری کنند.
   6۱7- کی قراره این کشور رنگ و روی ثبات و آرامش رو ببینه، هر روز داره 

یه چیزی گرون می شه، مردم دیگه تحمل ندارن.
   6۱8- من دارم با حقوق معلمی خرج زن وبچه م را می دهم، از کجا بیارم یه 
گوشی اندرویدی بخرم بدم دست بچه م تا باهاش درس بخونه، حتی یه دست 

دومش رو هم نمی تونم بخرم.
   6۱9- خدا به داد وضعیت آموزشی کشور برسه با این شیوه درس خوندن، 
منی که مادر هستم تمام وقت باید  پشت لب تاپ  بشینم، پا به پای پسرم  
درس بخونم و تازه وقتی معلم ازش سوال می پرسه بهش برسونم. چه نسل 

باسوادی داریم تربیت  می کنیم .

صدای شمـــــا
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فارس
خـــبــــر
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دکتر فاضله حیدریان مقدم 
پیــروی از ســبک زندگی 
سالم زندگی را برای تقویت 
سیستم ایمنی موثر دانست 
و خاطرنشــان کرد: یکی از 
مهمترین فاکتورها در ارتقا 
سیستم ایمنی بدن تنظیم 

ساعت خواب و بیداری است.
متخصص طب سنتی دانشگاه با بیان این که 
اساسی ترین تنظیمات بدن از جمله سیستم 
ایمنی، مغز و اعصاب، غدد درون ریز و حتی 
گوارش، تحت تاثیر خواب عیمق است گفت: 
تنها زمانی که خواب عمیق می شود ارگان 
های مختلف بدن خود را بازسازی و تنظیم 

می کنند.
دکتر حیدریان مقــدم اولویــت خواب و 
استراحت کامل را برای ارتقا سیستم ایمنی 
بدن ضروری ذکر کرد و افزود: حدود ساعت 
۱۱ شب تا چهار صبح برخی هورمون هایی 
که برای سلامت بدن بسیار ضروری هستند 
در خواب ترشح می شوند و اگر فردی در این 
ساعات بیدار باشــد، قطعا این هورمون ها 
نمی توانند به طور مناســب در بدن ترشح 

شوند.

وی در ادامه با بیان این مطلب که با سردتر 
و خشک شدن هوا طب ایرانی و دانشگاهی 
توصیه های کاربردی با این هدف که در این 
فصول چه بخوریم و چه نخوریم را به مردم 
توصیه می کند، خاطرنشان کرد: باید از رژیم 

های خاصی در این فصول استفاده کنیم.
متخصص طب سنتی دانشگاه در ادامه پرهیز 
از مصرف غذاهای ترش، شور، پر ادویه، تند، 
سرخ کردنی ها، فست فودها را مورد تاکید 
قرار داد و اســتفاده از غذاهایی آبکی مثل 
سوپ، آش و یا نخود آب را برای فصل پاییز 

گزینه بسیار مناسب دانست .
وی افــزود: این غذاها مــی توانند علاوه بر 
تقویت سیستم ایمنی بدن، در زمان بیماری 

نیز طول درمان را کاهش دهند.
دکتر حیدریــان مقدم با اشــاره به این که 
مبتلایان به یبوست نسبت به سایرین بیشتر 
مســتعد ابتلا به انواع بیماری های عفونی 
هستند توضیح داد: یبوست موجب می شود 
تا انباشت مواد زائد در بدن فرد بیشتر شود 
چرا که بدن را با انباشــت و تجمع مواد زائد 

روبرو می کند.
وی گفت: به طور معمول دفع ادرار، مدفوع و 
یا تعریق، راههای خروج و تجمع مواد زائد در 
بدن هستند که باید با رعایت اصول تغذیه ای 

این مواد از بدن خارج شوند.
دکتر حیدریان مقدم با بیــان این که دفع 
گوارشــی، ادرار، تعریق و دفع ترشــحات 
مخاطی به ترتیب به پاکســازی گوارشی، 
خون و اعضاء کمک می کنند تاکید کرد: اگر 
دفعی بیش از حد نیاز چون اسهال، تکرر زیاد 
ادرار و تعریق زیاد باشد یا به عکس کاهش 

دفع در یبوست ها و احتباس ادرار و عدم دفع 
عرق صورت گیرد، تعــادل مواد بدن به هم 

می خورد و کسالت و بیماری رخ می دهد.
متخصص طب سنتی دانشگاه خاطرنشان 
کرد: با باقی ماندن مواد زائد در بدن این مواد 
در بدن باقی می ماند و زمینه را برای ابتلای 

بیشتر به انواع بیماری ها فراهم خواهد شد.
وی با بیان این که خاکشیر بعنوان یک ملین 
آرام شناخته میشود گفت: مصرف خاکشیر 
ضمن افزایش حرکات روده به پیش گیري 
و درمان یبوســت کمک مي کند. شربت 
خاکشیر درصورتی که با آب گرم تهیه شود 
به درمان یبوست کمک مي کند و در طب 
سنتی از خاکشیر برای پاکسازی روده ها و 
درمان بیماری اسهال استفاده میشود.دکتر 
حیدریان مقدم افزود: مصرف خاکشــیر به 
صورت ناشــتا و با آب گرم می تواند راهکار 

موثری برای رفع یبوست باشد.
متخصص طب سنتی دانشــگاه در ادامه 
استفاده از انجیر را یکی دیگر از گزینه های 
کمک به رفع یبوست دانست و اظهار کرد: 
می توانید انجیر خشک را یک شب قبل در 
آب بخیسانید و صبح ناشتا همراه با آبی که در 
آن خیسانیده است میل و یا قبل از هر وعده 

غذایی دو عدد انجیر استفاده کنید.
وی با اشــاره به این که هوای سرد یکی از 
مهمترین عوامل ابتلا به عفونت های ویروسی 
است توضیح داد: باید سر و صورت، بینی و 
سینوس ها در معرض باد سرد قرار ندهیم 
و در زمستان با پوشاندن این نواحی احتمال 
ابتلا به بیماری های عفونی را به میزان قابل 

توجهی کم کنیم.

متخصص طب سنتی دانشــگاه در ادامه 
ضرورت شســت وشــوی مکرر دست ها، 
پوشیدن ماسک، استفاده از مواد صدعفونی 
کننده و رعایت فاصله اجتماعی را در اپیدمی 
کرونا و پیشگیری از سایر بیماریهای شایع 

فصل سرما ضروری دانست.
دکتر حیدریان مقدم با بیان این مطلب که 
طب سنتی دانشگاهی کاملا بر پایه پژوهش و 
تحقیق شکل گرفته ادامه داد: تمامی توصیه 
های ارائه شده توسط پزشکان طب سنتی 
ایرانی بر پایه پژوهش و تحقیق شکل گرفته 
و اثر گذاری این علم در ســلامت جامعه به 

اثبات رسیده است.
وی با اشاره به اهمیت تقویت سیستم ایمنی 
بدن خصوصا در دوران بحران کرونا گفت: 
مصرف روزانه آب سیب شیرین، شیربادام، 
حریره بادام، دمنوش عناب و شــربت آب و 
عســل می تواند به میزان قابل توجهی به 

افزایش سیستم ایمنی بدن کمک کند.
دکتر حیدریان مقدم به مبتلایان به کرونا 
نیز توصیه کرد: درفاز اول و حاد این بیماری 
که معمولا با تب و بدن درد و حال عمومی 
وخیم روبروست، اســتراحت حرف اول را 
می زند بنابراین باید مبتلایان به این موضوع 

توجه داشته باشند که با استراحت کافی و 
مصرف مایعات فراوان می توانند به میزان 

قابل توجهی به مهار بیماری کمک کنند.
وی پرهیز از مصرف دم نوش هایی با مزاج 
گرم همانند همانند زنجبیل و آویشــن را 
ضروری ذکر کرد و استفاده از دم نوش عناب، 
گل ختمی، لعاب به دانه و نشاسته را برای 
بهبود روند بیمــاری موثر ذکر کرد.مصرف 
آب سیب و لیموشیرین و پرهیز از استفاده 
از آب میوه های ترش یکی دیگر از توصیه 
های دکتر حیدریان مقدم برای تسرع روند 

بیماری کرونا بود.

توصیه های طب سنتی برای تقویت سیستم ایمنی بدن
متخصص طب سنتی دانشگاه با توجه به درپیش بودن فصل پاییز و احتمال 

افزایش همزمان ابتلا به "آنفلوآنزا" و کرونا،گفت: عمل به توصیه های طب 

ایرانی در پیشگیری از بهبود روند درمان مبتلایان به آنفولانزا، کرونا و سایر 

بیماریهای شایع فصل پاییز می تواند به میزان قابل توجهی موثر باشد.

مصرف روزانه آب 
سیب شیرین، 

شیربادام، حریره 
بادام، دمنوش 

عناب و شربت آب 
و عسل می تواند به 
میزان قابل توجهی 
به افزایش سیستم 

ایمنی بدن کمک 
کند.

سخنگوی وزارت بهداشت:

پیگیر هستیم تا برخی استان ها از جمله تهران یک هفته 
تعطیل شوند

سخنگوی وزارت بهداشت با اعلام اینکه برای تعطیلی تهران پیگیر هستیم تا مصوبه دورکاری صورت گیرد 
و در برخی استان ها از جمله تهران تعطیلی یک هفته ای داشته باشیم، افزود: در مورد مدارس حضور دانش 

آموزان جدی نبوده و زیر ۱۵ درصد است و الزامی به حضور دانش آموزان در مدارس را نداشتیم.
سخنگوی وزارت بهداشت گفت: برای تعطیلی تهران پیگیر هستیم تا مصوبه سخنگوی وزارت بهداشت 

صورت گیرد و در برخی استان ها از جمله تهران تعطیلی یک هفته ای داشته باشیم.
 سیما سادات لاری افزود: کم و کاستی هایی در حوزه سلامت بوده که اصحاب رسانه با اخبار مطلوب خود 
کمک کار ما بودند.معاون فرهنگی و دانشجویی وزیر بهداشت با اشاره به تجمع صورت گرفته برخی کارکنان 
کادر سلامتی دانشگاه علوم پزشکی بابل، تصریح کرد: تجمع مربوط به بابل بوده و درآمد های اختصاصی در 

بیمارستان ها کاهش یافته است. هزینه های بیماران کرونایی بسیار سرسام آور است. امکانات و تجهیزات 
حفاظتی بار بالایی را به بیماران تحمیل کرده و دستگاه اکسیژن ساز بیشتری باید تعمیر شود.

وی با بیان اینکه همکاران کادر درمان کارانه آنان تبعیت به درآمد اختصاصی بیمارستان ها بوده است، 
تصریح کرد: تمهید اندیشیده شده تا اضافه کار از کارانه جدا شود تا منفک از حقوق پرداخت شود. درآمد 
بیمارستانی کم شده و کارانه آنان کاهش یافته و برنامه و بودجه کمک کرده تا ۲ هزار میلیارد تومان به 

دانشگاه ها برای کارانه همکاران در دانشگاه علوم پزشکی تا پایان اسفند ۹۸ پرداخت شود.
سادات لاری گفت: برای رفع این امر طرحی در ستاد وزارتخانه مطرح تا پایه ای برای این کارانه ایجاد کنیم و 
هنوز مصوب نشده است. برخی دانشگاه ها کارانه را با اضافه کار دادند، ولی همه مشکلات بر روی حقوق آنان 
اثرگذاشته است.وی با اشاره به اقداماتی که برای واکسن کرونا صورت گرفته است، افزود: ایران در جمع ۱۸۰ 
کشور عضو "کوکس" قرار گرفته چرا که بهترین راه دستیابی عادلانه در واکسن سرمایه گذاری در مشارکت 
خرید واکسن است. ۱۵ درصد پیش پرداخت گرفته می شود، ولی اگر واکسن اثربخشی ساخته نشده است.

معاون وزیر بهداشت گفت: در ستاد ملی مصوب شده رئیس جمهور موافقت کند و متوقف نشدیم و جا هایی 
که واکسن خریداری شود اقدام شده است. انتقال دانش واکسن را برنامه داریم. هنوز واکسن موثر را هیچ 

کشوری تولید نکرده است. اگر واکسنی تولید شود ممکن است 
۲۰ درصد جامعه ما را در برگیرد. با توجه به تحقیقات صورت 
گرفته در افراد مبتلا به کرونا معلوم نیست واکسن تولیدی 

اثربخش باشد.
وی با بیان اینکه ۱۵۸ شهر کشــور اکنون دارای شرایط 
قرمز شیوع کرونا است، تصریح کرد: مازندران پیک شیوع 

کرونا را طی کرده، ولی شرایط آن استیبل تر است. ۱۰ درصد 
بستری های کرونایی به طور میانگین فوتی است و از میانگین 

کشوری مازندران کمتر است.
سخنگوی وزارت بهداشت با اعلام اینکه برای تعطیلی تهران پیگیر هستیم 

تا مصوبه دورکاری صورت گیرد و در برخی استان ها از جمله تهران تعطیلی یک هفته ای داشته باشیم، 
افزود: در مورد مدارس حضور دانش آموزان جدی نبوده و زیر ۱۵ درصد است و الزامی به حضور دانش 

آموزان در مدارس را نداشتیم.

سلامت نیوز
گزارش
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استخدام کارشناس حسابداری شرکت 
شارین پارس ایرانیان در اصفهان

واتساپ ۰۹۱3۵6۵6۱۲۰

استخدام 7 ردیف شغلی در کوثر 
اندیشان نوین توسعه ماندگار

baladi.z@entekhabgroup.com

استخدام کارشناس فروش و 
بازاریابی و کارشناس IT در اصفهان

واتساپ ۰۹۱3۹664۹36

استخدام تکنسین فنی خدمات 
مشتریان در گروه صنعتی فرد ایران

تلگرام ۰۹۰۱۸3۸۹۸7۱

استخدام برنامه نویس وب و کارمند 
اداری در اصفهان

موبایل ۰۹3۵۹۱3۲۲۲4

استخدام مدیر وب سایت خانم در 
یک شرکت معتبر در اصفهان

موبایل ۰۹۱3۱۱36۵7۵

استخدام کارگر فنی آقا با مزایا در 
شهرک صنعتی جی

تلفن ۰3۱3۵7۲۲۰۱۲

استخدام توزیع کننده آقا با حقوق 
ثابت، پورسانت، بیمه در اصفهان

واتساپ ۰۹۱34۰۵3۰6۹

استخدام کارآموز آقا در یک شرکت 
معتبر کامپیوتری در اصفهان

تلفن ۰3۱3۲۲۰6۱۸۵

استخدام نجار و کارگرساده در کارخانه 
تولیدی صنایع چوب در اصفهان

موبایل ۰۹۲۱4۱۰۱۰۰۸

استخدام ویزیتور آقا با مزایا در شرکت 
نوید کاران در اصفهان

تلفن ۰3۱366۰۵6۹3

استخدام مدیر برنامه ریزی و تولید آقا 
)رشته صنایع( در اصفهان
تلفن ۰3۱3۱3۱6۲۹۰

استخدام کارشناس فنی فروش )رشته 
برق یا مکانیک( در اصفهان

تلفن ۰3۱36۲47۰۱7

استخدام کارشناس فروش حضوری با 
حقوق و مزایای عالی در اصفهان

تلفن ۰3۱3۲37۲7۰4

استخدام بازاریاب حضوری با حقوق 
ثابت و پورسانت عالی در اصفهان

واتساپ ۰۹۱3۹۰۹۲7۱۲

استخدام کارشناس فروش در 
شرکت تبرید سازه دمای آسایش

واتساپ ۰۹۰3۰۹۰3۸۲۰

گزارش

یک متخصص عفونی، از دست دادن ناگهانی 
حس بویایی و چشایی را جزو علائم کووید۱۹ دانست که در آنفلوانزا نیست و تصریح کرد: ممکن 
است افراد در جریان عفونت های دستگاه تنفسی فوقانی دچار کاهش حس بویایی شوند، اما این 

حالت موقت است.
دکتر آیدین پورکاظمی با بیان اینکه آنفلوانزا بیماری جدیدی نیســت و در چند ســده گذشته 
وجود داشته و سالانه عده ای مبتلا می شوند، اظهار کرد: این بیماری را به عنوان آنفلوانزای فصلی 

می شناسیم.
وی با اشاره به شــروع ناگهانی آنفلوانزا، افزود: آنفلوانزا مانند دیگر عفونت های دستگاه تنفسی 
فوقانی شامل ســرماخوردگی ها در پاییز و زمستان نیم کره شمالی شــیوع پیدا می کند و نحوه 
شروع این بیماری از مدارس است و سپس توسط کودکان به والدین منتقل می شود و در نهایت 

و همزمان با اواخر زمستان ســالمندان و بیماران زمینه ای را مبتلا می کند و تعداد 
بستری ها را افزایش می دهد و مرگ و میر به دنبال دارد.

این متخصص بیماری های عفونی، با بیان اینکه فرد مبتلا به آنفلوانزا آرام آرام علائم 
پیدا نمی کند، گفت: بیمار ناگهان دچار تب بالا می شــود و این تب همراه با بدن درد 
شدید و لرز است. همچنین علائمی مانند گلودرد، سردرد، سرفه های خشک، ضعف، 
بی حالی و کاهش اشــتها پیدا می شود و در برخی از موارد مشــکل گوارشی از جمله 

اسهال وجود دارد.
پورکاظمی، بسیاری از بیماری های عفونی ویروسی و عفونی غیر واگیر مانند ایدز را دارای 
علائم مشابه آنفلوانزا دانست و گفت: شروع بسیاری از عفونت ها مانند آنفلوانزاست، اما 
این بیماری معمولا در نیمسال دوم دیده می شود و افراد به صورت گروهی علائم مشابه 
پیدا می کنند و مبتلا می شوند، زیرا سایر بیماری های عفونی به این شدت مسری نیستند.

وی علائم عفونت های ویروسی دستگاه تنفسی فوقانی را بســیار مشابه دانست و یادآور شد: در 
سایر ویروس ها بیمار به تدریج علائم را نشان می دهد و بین دو تا سه روز آبریزش بینی و سوزش 
و خارش گلو و گلودرد افزایش پیدا می کند، اما امسال همزمانی آنفلوانزا و کرونا تشخیص را دچار 

مشکل کرده است.
این متخصص عفونی، کرونا را خانواده ای متشکل از چند نوع ویروس دانست که با چهار نوع آن 
در سال های گذشته ســرماخوردگی گرفتیم و عنوان کرد: آنفلوانزا هم مانند کرونا یک خانواده 
از ویروس هاست و افراد سالانه در معرض یکی از این ویروس ها قرار دارند و لذا کووید۱۹ بسیار 

شبیه آنفلوانزاست.
پورکاظمی اضافه کرد: انواعی از کروناویروس ها که سرماخوردگی ایجاد می کنند بسیار ضعیف 

هستند، اما کووید۱۹ که از سال گذشته به جمع این خانواده افزوده شده، باعث بستری شدن بیمار 
و مرگ و میر می شود، زیرا این نوع جدید بوده و ایمنی در برابر آن وجود ندارد.

وی شیوع کووید۱۹ را یک پاندمی دانست و خاطرنشــان کرد: کووید۱۹ و آنفلوانزا هر دو ایجاد 
بدن درد و تب می کنند و شــروع ناگهانی دارند. آبریزش بینی و گلودرد نیز از دیگر علائم است، 
اما بیماران مبتلا به آنفلوانزا عوارض شدید تنفسی نمی گیرند و دچار افت سطح اشباع اکسیژن 

خون و تنگی نفس نمی شوند.
این متخصص عفونی، از دست دادن ناگهانی حس بویایی و چشایی را جزو علائم کووید۱۹ دانست 
که در آنفلوانزا نیست و تصریح کرد: ممکن است افراد در جریان عفونت های دستگاه تنفسی فوقانی 
دچار کاهش حس بویایی شوند، اما این حالت موقت اســت، در حالی که کووید۱۹ کاملا حس 

بویایی را از بین می برد.
وی راه انتقال عفونت های دستگاه تنفسی فوقانی را از طریق تنفس و ترشحات تنفسی دانست و 
گفت: رعایت بهداشت فردی بهترین و موثرترین راه برای پیشگیری از آنفلوانزاست. خوشبختانه 
شیوع کرونا موجب شده مردم توجه بیشتری به بهداشــت فردی داشته باشند و راه های انتقال 

ویروس را می شناسند.
پورکاظمی، در پاسخ به این سوال که »کرونا چگونه می تواند موجب کاهش شیوع آنفلوانزا شود؟«، 
اظهار کرد: فاصله گذاری فیزیکی، پرهیز از دست دادن و روبوســی کردن، اجتناب از حضور در 
اماکن عمومی پرازدحام، استفاده از ماسک در خارج از خانه، رعایت بهداشت دست با آب و صابون 
و محلول ها ضد عفونی کننده و... راه های اصلی پیشــگیری از همه عفونت های دستگاه تنفسی 
فوقانی از جمله کووید۱۹ و آنفلوانزاست و اگر این فرهنگ جا بیفتد، امیدواریم امسال موارد ابتلا 

به آنفلوانزا کاهش پیدا کند.

چگونه کرونا را از آنفلوانزا تشخیص دهیم؟

این ۵ علامت در کودکان 
نشانه ابتلا به کرونا است

دانشمندان انگلیسی طی تحقیقات اخیر 
خود ۵ علامت متفاوت ابتــلا به کرونا در 

کودکان را شناسایی کردند.
تحقیقــات نشــان داده اســت کودکان 
کمترین آسیب پذیری را در مقابل ویروس 
کرونا دارند و از این رو شــیوع ویروس در 
میان این قشــر نمی توانــد باعث نگرانی 
زیادی باشد، اما با این حال، کودکان یکی از 

ناقلان فعال کرونا هستند.
به دلیل توانایی کودکان در انتقال آسان 
کووید ۱۹ به دیگران، باید نســبت به این 
موضوع حساس بود. دانشمندان می گویند 
علائم ابتلا به کرونا در کودکان با بزرگسالان 
متفاوت است. همچنین شــواهد نشان 
می دهد در بسیاری از موارد والدین نسبت 
به شناسایی صحیح علائم ناتوان هستند و 
علائم کرونا را به بیماری های دیگر نسبت 
می دهند. از همین رو، دانشمندان به تازگی 

اقدام به اعلام علائم رایج ابتلا به کووید ۱۹ 
در کودکان کرده اند.

به گفته دانشمندان بســیاری از کودکان 
مبتلا به کرونا هیچ علائمی ندارند. با این 
حال، تحقیقات دانشمندان انگلیسی نشان 
داده است از میان کودکان مبتلا به کرونا 
که علائم بیماری را از خود نشان می دهند، 
۵۵ درصد از بی حالی و ضعف رنج می برند. 
همچنین ۵3 درصد این کودکان از سردرد 
شکایت داشته اند و بیش از ۵۰ درصد آن ها 
نیز علائم تب را نشان می دهند. گلو درد با 
3۸ درصد، بی اشتهایی )که منجر به بی 
میلی از خوردن وعده های غذایی می شود( 
3۵ درصد، مشکلات مختلف پوستی شامل 
خارش، التهاب، جوش و ... با ۱۵ درصد، و 
اســهال با ۱3 درصد از جمله شایع ترین 

علائم کرونا در کودکان مبتلا بوده است.
تیم اسپکتر، یکی از دانشمندان دانشگاه 
ســلطنتی لندن در این باره می گوید: ما 
باید شروع به اطلاع رسانی به مردم درباره 
تفاوت های علائم کرونا در سنین مختلف 

کنیم. آمــوزگاران و والدیــن باید بدانند 
که علائم ابتلا به کرونا در کودکان بسیار 
متفاوت تر از بزرگســالان است. نباید در 
انجام تســت کووید ۱۹ از کودکان عجله 
کنیم بلکه بایــد با شناســایی کودکان 
دارای علائــم، اقدام به جداســازی آن ها 
از ســایر کودکان و قرنطینه خانگی آن ها 
کنیم. در بســیاری از موارد کودکان تنها 
یکی از علائــم را از خود بــروز می دهند 
و باید نســبت بــه شناســایی صحیح 
 آن، خانواده هــا اهتمــام لازم را داشــته 

باشند.

آزمایش بزاق روشی 
ایمن تر برای تشخیص 

ابتلا به کرونا
نتایج یک مطالعه جدید نشــان می دهد 
با انجــام آزمایش بزاق می تــوان موارد 
ابتلا به کووید-۱۹ بیشتری را تشخیص 
داد، همچنیــن این آزمایش نســبت به 
آزمایش های معمول پی. ســی. آر بینی 

ایمن تر، ارزان تر و موثرتر است.
 محققان دانشگاه »نیویورک« در ابوظبی 
اعلام کردند که آزمایش های بزاق نسبت 
به آزمایش های »پی. سی. آر« بینی که 
در حال حاضر برای تشــخیص ابتلا به 
ویروس کرونا اســتفاده می شوند، دقت 

بالاتری دارند.  
این محققان به مطالعات مشــابهی که 
در انگلیس و کانادا نیز انجام شده است، 
اشــاره و ادعا کردند کــه تحقیقات آنها 
خطر ارایه نتایج کاذب را کاهش و سرعت 

انتقال دقیق تری را ارایه می دهد.
محققان در دانشــگاه نیویورک ابوظبی 
اعلام کردند که روش آزمایش آنها نسبت 
به آزمایش های معمول پی. ســی. آر از 
حساسیت بیشتری برخوردار است و می 
تواند نقطه آغازینی برای انجام تحقیقات 

بیشتر باشد.
یوسف ایداقدور اســتاد دانشگاه زیست 
شناسی این دانشگاه گفت: این آزمایش 
جدید می توانــد در تشــخیص علایم 
کووید-۱۹ در ناقلین بــدون علامت یا 
در مراحل اولیه عفونت بسیار مهم باشد.

وی ادامه داد: تلاش می شود روش های 
موجود بهبود یابد ۀ آزمایش بزاق بدون 
درد و  کمتــر ناراحت کننده اســت و از 
آنجایی که نمونه هــا را خود افراد جمع 
آوری می کنند، کارکنان بهداشــتی را 

کمتر در معرض آلودگی قرار می دهد.
این محقق یادآور شد: از آنجایی که برای 
گرفتن نمونه های بزاق  به لوله مخصوص 
جمع آوری نیاز نیســت، ایــن آزمایش 

ارزان قیمت تر است.
ایداقدور خاطرنشــان کرد: بزاق معمولاً 
مقادیر بیشــتری از بارهای ویروسی را 
حمل می کند که تشخیص آن را آسان 
تر می کند. همچنیــن خطر تجمع مواد 
ژنتیکی دور ریخته شــده کــه در جدار 
بینی و گلو وجــود دارد و نتیجه مثبت 
کاذب تولید می کننــد،  در بزاق کمتر 

است.
درصــورت تایید این آزمایــش بزاق در 
امارات طی چند ماه از این آزمایش برای 

تشخیص کووید-۱۹ استفاده می شود.
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Some 468,699 various kinds of 
cars were produced in the first 
six months of the current Iranian 
calendar year (from March 21 to 
Sept. 22), showing a 23.4 percent 
as compared to the last year’s 
corresponding period.According 
to the Ministry of Industry, Mine 
and Trade, 425,925 different 
types of passenger cars were 
manufactured in the country, 
registering a 21.9 percent 
growth as compared to the same 
period of last year.In the same 

direction, 39,519 pickups were 
manufactured in this period, 
recording a 40.4 percent hike 
as compared to the last year’s 
corresponding period.Meanwhile, 
383 buses were produced in the 
country, showing a 124 percent 
growth as compared to the same 
period of last year.Accordingly, 
2,345 mini-trucks and trucks were 
manufactured from March 21 to 
Sept. 22, indicating a 54.7 percent 
hike as compared to last year’s 
corresponding period.

 Iran, Belarus 
explore ways for 
developing energy 
coop.
Islamic Republic of 
Iran and Republic 
of Belarus explored 
avenues for 
broadening and 
developing bilateral 
cooperation in the 
field of energy.
Iranian Ambassador 
to Belarus Saeed 
Yari met and held 
talks with Viktor 
Karankevich Energy 
Minister of Republic 
of Belarus in Minsk 
on Wed.In this 
bilateral meeting, the 
two sides exchanged 
their views on the 
latest situation 
of cooperation 
between Tehran 
and Minsk in the 
field of energy as 
well as broadening 
ways for developing 
and strengthening 
mutual cooperation.
While expounding 
on the capacities 
of cooperation 
between the two 
countries in the field 
of energy, Iranian 
envoy emphasized 
the need for 
implementing the 
agreements made 
between Iran and 
Belarus in the field 
of energy at 14th 
Joint Economic 
C o o p e r a t i o n 
Commission.Energy 
minister of Belarus, 
for his part, pointed 
to the history 
of cooperation 
between Tehran 
and Mink in the 
field of energy as 
well as activity of 
Belorussian Bell 
Energo Company in 
the Islamic Republic 
of Iran and welcomed 
the development of 
cooperation of the 
two countries in the 
fields of electricity 
and gas industry.
The minister also 
referred to the 
high capacities 
and capabilities of 
Iranian Company 
“MAPNA, Iran 
Power Plant Projects 
M a n a g e m e n t 
Company” and 
brilliant history of its 
activities in various 
countries in the 
world and added, 
“Belarus intends 
Iran’s MAPNA 
to cooperate for 
implementation of 
projects in the field of 
electricity industry 
in Belarus.”
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Car production up %23 in H1: 
Industry min.

Z a n g e n e h 
made the 
r e m a r k s 
speaking at 
the Majlis 
(Parliament) 

open session this 
morning to answer 
to questions of several 
lawmakers about delay in 
launch of Phase 14 of the 
South Pars.
South Pars gas field 
shared with Qatar and 
called North Dome by 
Qatari side is the world’s 
largest gas field with 
an area of 9,700 square 
kilometers.
Iran, being among world 
's top four countries 
which have the largest 
proven deposit of crude 
oil and natural gas, shares 
broad offshore field with 
Qatar in the southern Iran 
in the Persian Gulf.
About the project, 
Zangeneh said that the 
issue of Phase 14 is part 

of the entire project, so 
the super project of South 
Pars should be considered 
totally.Describing the 
South Pars gas field as a 
giant plan, the minister 
said it is something new 
in the region.He further 
hailed the efforts made 
by the current Iranian 
government during its 
tenure since seven years 
ago to develop the project.
Since the start of gas 
production from Phase 
14, 22 billion cubic meters 
of gas has been produced, 
the minister noted.
First part of Phase 14 

refinery of the South Pars 
gas field will go on stream 
during the current Iranian 
year to end on March 20, 
2021, he added.
Meanwhile, inauguration 
of Phase 14 refinery will 
have no effect on Iran's 
gas production, Zangeneh 
stressed.
He said that Phase 14 
had not attained even 50 
percent progress when 
the current government 
took office in August, 
2013.
Further, the minister said 
Iran started development 
in South Pars ten years 

later than Qatar; 
meanwhile, today Iran 
produces gas from the 
shared gas field more than 
what the neighboring 
country does.
In the meantime, the 
minister pointed to the 
issue of sanction as an 
obstacle to the process of 
development.
Once, the Iranian 
President Hassan 
Rouhani had said that 
phases of South Pars gas 
field are the launching 
pad to the progress which 
the great Iranian nation 
expect.

Coronavirus: Iran's exports 
to Kuwait drop %40
The Chairman of the Iran-Kuwait Chamber 
of Commerce Hani Faisal told that Iran's total 
exports to Kuwait had dropped by 36-40 
percent.
Speaking to ILNA news agency, the Iranian 
official said that due to the outbreak of novel 
coronavirus disease (COVID-19) and other 
issues, the exact statistics of exchanges 
between Iran and Kuwait are not available.
“But unfortunately, our trade with Kuwait has 
decreased.”
He confirmed “Currently, transactions with 
Kuwait are currently limited to a number of 
traders who have lived in the country in the 
past.”
The economic analyst stressed that Kuwait 
does not issue visas to Iranians and it is not 
possible for new traders to operate.
The Director-General of Trade Promotion 
Organization of Iran's Arab-African Affairs 
Office Farzad Piltan also said in another 
interview that the decline in exports is due to 
the lack of direct contacts between Iranian and 
Kuwaiti business leaders, as well as obstacles 
to visa issuance for small-scale exchanges,
According to reports, Iran’s exports to Kuwait 
in the last fiscal year (ended March 19) stood 
at $180 million, indicating a 26.87% drop 
compared with the year before (March 2018-
19).
A total of $2.5 billion worth of non-oil 
commodities were exported from Iran to the 
littoral states of the Persian Gulf and Middle 
Eastern countries during the first five months 
of the current Iranian year (March 20-Aug. 21).
“The export value shows a $3.5 billion decline 
compared with the similar period of last year. 
The fall in value has to do with the closure 
of borders due to the outbreak of the novel 
coronavirus pandemic,” the official said.

Iran, Azerbaijan keen on 
boosting agricultural coop.
Referring to the several meetings between 
Iran and Azerbaijan presidents, Azeri Minister 
expressed hope that the strategic cooperation 
between these two neighbors expand in the 
agricultural fields.A videoconference held 
between Iranian Minister of Agriculture 
Kazem Khavazi and Inam Karimov the Minister 
of Agriculture of the Republic of Azerbaijan.
In this meeting, Khavazi expressed Iran’s 
readiness to expand cooperation with 
Azerbaijan, in scientific fields as well as the 
fields of greenhouse crop development, 
introducing various cultivars, especially 
rice and cotton, embryo transfer and genetic 
material especially cattle and buffalo embryos, 
breeding measures in the field of cereals, 
and sericulture.Inam Karimov, also, for his 
part hailed the strategic relations of Iran and 
Azerbaijan in terms of having common borders 
and noted that agriculture is one of the fields in 
countries’ strategic relations.
Stating that the presidents of Iran and 
Azerbaijan have met each other 13 times so 
far, he expressed hope that the agricultural 
cooperation between these two neighbors 
continues.Pointing out that Azerbaijan and 
Iran have some cooperation in the field of 
agricultural equipment, he said, “I hope that in 
the near future Iranian companies and Iranian 
production equipment enter the Azerbaijani 
markets.”

Minister of Petroleum Bijan Zangeneh announced 
Wednesday that gas output in South Pars gas field 
has reached 700 million cubic meters a year from 
annual 280 mcm seven years ago.

Minister says gas output in South Pars 
makes almost three-fold growth in 7 yearsa

news

Meanwhile, 
inauguration of 
Phase 14 refinery 
will have no 
effect on Iran's 
gas production, 
Zangeneh 
stressed.
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No power can harm 
Iran’s exports, imports: 
NITC official
Head of the National Iranian Tanker 
Company (NITC) emphasized on Tuesday 
that no power can harm Iran’s exports 
and imports, noting that free trade is 
Iran’s right.
CEO of the NITC Nasrollah Sardashti also 
said that Iran must make more efforts to 
promote the authority of its national fleet.
Addressing a national gathering on the 
occasion of the International Maritime 
Day (September 29), the official said 

the NITC has successfully helped the 
country in the field of oil exports despite 
all problems and wrongdoing against 
Iran.
“When sanctions are imposed, the 
Ministry of Petroleum, the National 
Iranian Tanker Company, and the Islamic 
Republic of Iran Shipping Line Group 
are the main targets of the embargoes 
and this indicates the importance of the 
national fleet,” Sardashti added.
He stressed that under sanctions, Iran 
cannot count on foreign ships for its 
exports as foreign countries ban their 
vessels to enter Iran’s territorial waters 

at the time of sanctions, however, “no one 
can undermine exports and imports of 
the country.”
The CEO of the National Iranian Tanker 
Company stated that exporting gasoline 
to Venezuela may not be considered a big 
deal, but it showed the strength of the 
national fleet to break the sanctions.
“Free trade is Iran’s right and no one can 
stop us,” Sardashti stressed.
He concluded by saying that the fleet of 
the National Oil Tanker Company has 
no problem in supplying low sulfur fuel, 
and the Arak refinery has solved the fuel 
supply problem.

CBI’s Monthly Review of 
Tehran Housing Market
Atotal of 8,463 homes were sold in Tehran 
during the sixth month of the current fiscal 
year (Aug. 22-Sept. 21), registering a 6.8% 

decline compared with the preceding month. 
The number saw a year-on-year growth of 
203.7% compared with the 2,787 deals in the 
corresponding month of last year. 
New data published by the Central Bank 
of Iran on its website also indicate that 

the average price of each square meter of 
a residential property in Tehran stood at 
242.88 million rials ($832) during the month 
under review, showing a surge of 91.7% over 
last year’s same month, as average prices 
reached 126.67 million rials ($434). 



Mike Hollingsworth 
political science 
professor at the 
University of South 
Alabama talked about 
the U.S Presidential 
election and the results 
of that election to the 

international community. 
The US professor believes 
that these would most likely 
include a different approach to 
international relations since 
the Biden administration 
would likely follow a different 
philosophical and theoretical 
approach to this. Hollingsworth 
refers to the future of JCPOA and 
says "This was a multilateral 
agreement which is not negated 
by the withdrawal of the United 
States." 
Q: As a first question, do you 
think that with Trump's re-
election, Iran's nuclear deal will 
be completely destroyed?
A: There probably is not 
much of a future for the Joint 
Comprehensive Plan of Action.  
First, it was not a treaty. There 
is a U.N. resolution for it, but 
since there was no formal 
mechanism for withdrawing 
from it, a country is free to do 
what it wants. The United States 
can back out of it, European 
countries can ignore calls for 
further sanctions, and Iran can 
do what they please with their 
nuclear program at any time. 
Countries can do what they 
want, but have to deal with the 
consequences.  
Q: Did the United States have the 
right to activate snapback?
A: There is some question of 
whether Resolution 2231 
gives the U.S. the right to do this.  
Generally, I would disagree 
with the argument that the 
U.S., which has unilaterally 
withdrawn from the agreement, 
has the legal authority to 
activate this. The argument 
is based on whether the U.S. 
is considered a participant, 
which I do not believe it is after 
effectively withdrawing in 2018.  

Whether the U.S. can pressure 
other countries into invoking 
sanctions is based more on 
political power rather than 
legal authority. There is some 
evidence that this might be a 
problem for Iran.
Q: As you know, the Director-
General of the International 
Atomic Energy Agency has 
recently traveled to Iran; how 
do u analyze Rafael Grossi 's trip 
to Iran?
A: I think this is a last-ditch 
attempt to salvage JCPOA. This 
is a multilateral agreement 
which means the other 
countries unless they withdraw, 
are supposed to follow the 
provisions. Europe, however, is 
worried and Grossi’s trip to Iran, 
which has been successful so far, 
is a way to convince European 
powers that it is worth resisting 
pressure to enact further 
sanctions. This is contingent 
on the cooperation of Iran and 
whether they intend to follow 
the agreement.
Q: But he had come to Iran at the 
invitation of Tehran and there 
was no pressure on Iran from 
other countries.
A: It might have been at the 
invitation of Tehran but it’s 
meant to relieve pressure on 
European governments who 
are under pressure to enact 
sanctions. If they do not have 
some assurance that Iran is 
complying or intends to comply 
with the JCPOA, then they 
would rationally pull out of the 
agreement and enact sanctions. 
They have inspected one site 

in question, and I’m not sure if 
they’ve made it to the second 
site yet. If they do this it will be 
a little while before the entire 
test results are in, but not that 
long. So far the trip has not had a 
great effect because Iran refuses 
to return to the conditions of 
the agreement until sanctions 
are lifted, and no one wants to 
lift sanctions until they return 
to the agreement. It’s kind 
of a standoff.  Iran continues 
to violate the agreement 
by enriching uranium and 
stockpiling it. If conditions are 
not met, the arms embargo 
will likely continue and be 
strengthened. This trip does 
have the potential to alleviate 
some of the political pressure 
to enact sanctions on Iran, 
so overall I think it is a good 
thing. They seem to be making 
progress.
Q: The members of the nuclear 
deal did not fulfill their 
obligations. Didn't Iran have the 
right to reduce its obligations?
A: The Iranian government 
retains the right to do what it 
feels is in the best interests of 
the country.  This is customary 
international law and principle 
of positivist theory. If the 
government believes violating 
the stipulations that it agreed 
to is the best course of action, 
Iran has effectively withdrawn 
from the agreement. The legal 
framework, which is not worth 
a whole lot, comes from a U.N. 
Security Council resolution. 
This was a multilateral 
agreement which is not 

negated by the withdrawal of 
the United States. So no, they 
didn’t have the right to break 
that agreement unless they no 
longer want to be a party to the 
agreement. Europe and the 
IAEA are attempting to hold on 
to the agreement without the 
support of the United States. 
This support from the United 
States could hinge on upcoming 
elections though. With a new 
administration, there might 
be a willingness to reenter 
the agreement and reduce 
sanctions on Iran.
Q: Is Donald Trump going to win 
the US election?
A: That’s a good question. Most 
of the polls in the United States 
show him behind regarding 
the election in November. 
It is important to remember, 
however, that the media 
generally has no idea how polls 
or statistics work and generally 
misinterprets everything even 
if they are not attempting to be 
biased. The election is not far 
off though. If Trump is reelected 
there might be a few problems 
but nothing critical, if he is not 
reelected there will be some 
policy changes. These would 
most likely include a different 
approach to international 
relations since the Biden 
administration would likely 
follow a different philosophical 
and theoretical approach to 
this. If you want to see things 
get really bad just wait until 
September the 21st when he 
starts trying to appoint a new 
Supreme Court justice.

Cabinet to mull over intl. judicial 
cooperation on corruption
 The Cabinet of Ministers will examine the international 
judicial cooperation against corruption.In 
implementation of the third and fourth chapters of the 
law on Iran's accession to the UN Convention against 
Corruption, the Ministry of Justice has submitted to the 
government a "Bill on International Judicial Cooperation 
to Combat Corruption in Government."In a proposal, 
Ministry of Justice has submitted a "Bill on International 
Judicial Cooperation in Combat against Corruption" 
for consideration and approval at the Cabinet.The Bill 
includes seven chapters on generalities, extradition of 
criminals, judicial assistance in criminal issues, transfer 
of convicts to life imprisonment, joint investigations, 
judicial assistance in civil and commercial affairs, and 
joint regulations which has been provided and compiled 
in cooperation with ministries of Justice, Intelligence, 
Foreign Affairs, Law Enforcement Forces (Police), General 
Directorate of International Affairs and Judiciary.
Iran stresses peaceful settlement 
of Baku-Yerevan dispute
Referring to Iran's stances in support of the territorial 
integrity of the Republic of Azerbaijan, Iran's Ambassador 
to Baku Seyed Abbas Mousavi stressed the need for a 
peaceful settlement of disputes with Armenia.
Attending the meeting of the Agriculture Ministers of 
Iran and Azerbaijan Republic, which was held through 
videoconference on Tuesday, Mousavi stressed the 
stances of the Islamic Republic of Iran in support of 
the territorial integrity of the Republic of Azerbaijan 
and opposition to the occupation and the need for 
peaceful settlement of disputes with Armenia within 
the framework of international rules.He offered his 
condolences to the people and government of Azerbaijan 
on the loss of a large number of civilians in the recent 
military conflict.Iranian envoy also condemned the efforts 
of third parties and special circles to spread rumors and 
false news with the aim of undermining the friendly and 
brotherly relations between Iran and Azerbaijan.During 
the meeting, constructive talks were held between the 
Ministers of Agriculture of the Islamic Republic of Iran 
and the Republic of Azerbaijan to develop bilateral 
cooperation in various agricultural sectors of the two 
countries.
Tehran-Moscow ties at best level
 Iran's envoy to Russia said the relations between Tehran 
and Moscow are currently at the best level and that the 
mutual ties are of particular importance to both sides.
In an interview with IRNA on Wednesday, Kazel Jalali said 
the two countries' media have good cooperation with each 
other and Iran's IRNA has made agreements with Russia's 
TASS and Rossiya Segodnya on sharing experience and 
information.He also informed that Iran is also in the 
process of joining the Eurasian Economic Agreement and 
according to this agreement, the country is expected to join 
the economic group of Russia, Kazakhstan, Kyrgyzstan, 
Armenia and Belarus, so that it can use the large market 
to develop economic relations, while Iran and Russia are 
under US sanctions.Iran and Russia have stressed the 
need for consultation and interaction between the two 
countries on Central Asia and the Caucasus and the need 
for cooperation between Iran and Russia in dealing with 
threats in this area, including the threat of terrorism and 
US influence in the region.

European countries can ignore calls for 
further sanctions; U.S Professor

"If Trump is reelected there might be a few 
problems but nothing critical, if he is not 
reelected there will be some policy changes," 
a political science professor says to ILNA in an 
exclusive interview.
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Rouhani hails role of Late 
Emir of Kuwait in regional 
balance
In a condolence message, Iranian President hailed the 
role of the Late Emir of Kuwait Sabah al-Ahmad al-Jaber 
al-Sabah in regional balance and moderation.
In his message to the Emir of Kuwait Nawaf Al-Ahmad 
Al-Jaber Al-Sabah, President Rouhani expressed his 
condolences over the Late Emir's death and hailed 
his significant role in endorsing regional balance and 

moderation.
Iranian Foreign Minister Mohammad Javad Zarif has 
offered condolences over the death of Emir of Kuwait on 
Tuesday.
In an Arabic tweet on Tuesday, Zarif wrote, "The news of 
death of Emir of Kuwait, who drew a picture of moderation 
and equilibrium for Kuwait and the region, hurt our 
hearts."
“We ask the God Almighty to bestow mercy on him and 
provide security, stability, progress and prosperity for the 
Kuwaiti government and its people in the shadow of the 
new government," he added.
Kuwait’s 91-year-old Emir Sabah al-Ahmad al-Jaber al-

Sabah died on Tuesday in a 
hospital in the United States, 
Aljazeera reported.
Kuwait’s ruler, Emir Sheikh 
Sabah al-Ahmad al-Sabah, 
91, had been in hospital 
in the United States since 
July after having undergone 
surgery in Kuwait the same 
month.The Kuwaiti Cabinet on 
Tue. in a statement announced that 
Sheikh Nawaf Al Ahmed Al Sabah, a former crown prince, 
was appointed new Emir of Kuwait.

The Iranian 
government 
retains the 
right to do 
what it feels 
is in the best 
interests of the 
country.  This 
is customary 
international 
law and 
principle of 
positivist 
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Tehran-
Moscow ties 
at best level
Iran's envoy 
to Russia said 
the relations 
between Tehran 
and Moscow 
are currently 
at the best level 
and that the 
mutual ties are 
of particular 
importance to 
both sides.
In an interview 
with IRNA on 
W e d n e s d a y , 
Kazel Jalali 
said the two 
c o u n t r i e s ' 
media have good 
c o o p e r a t i o n 
with each other 
and Iran's 
IRNA has made 
agreements with 
Russia's TASS 
and Rossiya 
S e g o d n y a 
on sharing 
experience and 
information.
He also informed 
that Iran is also 
in the process 
of joining 
the Eurasian 
E c o n o m i c 
Agreement and 
according to 
this agreement, 
the country is 
expected to join 
the economic 
group of Russia, 
K a z a k h s t a n , 
K y r g y z s t a n , 
Armenia and 
Belarus, so that 
it can use the 
large market 
to develop 
e c o n o m i c 
relations, while 
Iran and Russia 
are under US 
sanctions.
Iran and Russia 
have stressed 
the need for 
c o n s u l t a t i o n 
and interaction 
between the two 
countries on 
Central Asia and 
the Caucasus 
and the need 
for cooperation 
between Iran 
and Russia in 
dealing with 
threats in this 
area, including 
the threat of 
terrorism and US 
influence in the 
region.
Tehran and 
Moscow have 
common or 
close views and 
positions on 
most regional 
and international 
issues.
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Rumors about Iran's aid to 
Armenia completely baseless: 
Vaezi
Rejecting rumors that Iran is sending aid to Armenia, President's 
Chief of Staff Mahmoud Vaezi said that these rumors are 
completely baseless and are aimed at disrupting the good 
relations between Iran and Azerbaijan.He made the remarks in 
his phone call with Azerbaijan Republic's Deputy Prime Minister 
Shahin Mustafayev."Azerbaijan Republic has an important and 
special place in Iran's foreign policy, and we have always used 
every opportunity to strengthen and develop our relations with 
this country," said Vaezi.Expressing concern over the dispute 
between Azerbaijan and Armenia, he stressed, "We are following 

the recent developments closely and ready to assist in resolving 
the differences between the two countries through dialogue and 
negotiation within the framework of the laws and regulations 
of international law."In this regard, Vaezi strongly rejected the 
rumors spread in some media, social networks and cyberspace 
that Iran is sending aid to Armenia in the conflict between the 
two countries, saying, "These rumors are completely baseless 
and are aimed at disrupting the good relations between Iran and 
Azerbaijan.""Undoubtedly, good, strategic and comprehensive 
relations between Tehran and Baku will not be affected by such 
baseless rumors," he added.Shahin Mustafayev, for his part, called 
Iran a good neighbor and friend of Azerbaijan, saying, "The two 
countries have sincere relations with each other and we should 
not allow these good relations to be damaged by the efforts of 
the opposition."Referring to the religious, cultural and social 

commonalities 
of Iran and Azerbaijan, he added, 

"The high officials of the two countries have made great efforts to 
develop and deepen the Tehran-Baku relations, and today these 
relations are at a very good level."

News



Nawaf al-Sabah Named New Emir of Kuwait
Kuwait’s Crown Prince Sheikh Nawaf al-Ahmad al-Jaber al-Sabah was 
named as the successor to Emir Sheikh Sabah al-Ahmad al-Jaber al-Sabah, 
who died Tuesday at age 91.
This came in a statement issued by the Council of Ministers after its 
extraordinary meeting chaired by Prime Minister Sheikh Sabah Khalid al-
Hamad al-Sabah at the Seif Palace.
Earlier, the Royal Court of Kuwait announced the death of the emir after ruling the Persian 
Gulf Arab state for 14 years.                                                                                                                  
“With deep sadness and sorrow the Emiri Diwan sends its condolences to the people of Kuwait, 
the Arab and Muslim nations, and our friendly nations worldwide,” Royal Court Minister Sheikh 
Ali Jarrah Al-Sabah said on state TV.

Iraqi prime minister 
announced on Wed. that 
authorities of the European 
Union and the United 
States are considering 
shutting down their 
embassies in Baghdad.
Mustafa al-Kadhimi in his 
remarks showed reaction 
to speculations on the 
imminent closure of the US 
Embassy in Baghdad.In this 
respect, he said that EU and 
US officials are considering 
closing their embassies 
in Iraqi capital Baghdad.
Al-Kadhimi emphasized 
that US and EU officials are 
considering closing their 
embassies as rocket attacks 
on diplomatic missions 
continue in Baghdad.Iraqi 
prime minister pointed 
out that if the security of the 
foreign diplomatic centers 
is not guaranteed, they (EU 
and US) will not be able to 
continue their activities in 
Baghdad.
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In response to the statement issued against 
Iran on Friday morning by European countries, 
Esmaeil Baghaei Hamaneh said on Tuesday at 
the 45th session of the Human Rights Council, 
"The allegations raised in those statements 
are not corroborated by hard evidence or 
facts on the ground. They are mainly based on 
faulty generalization of twisted or incomplete 
information about certain individual cases."
"Human rights, civil, political, economic, 
social and cultural, are all interdependent, 
indivisible and interrelated. It has long 
been proven that external interferences are 
inherently antithetical to, and damaging for, 
the promotion of each and every one of these 
rights," he added.
He highlighted, "Iran’s determination for 
constant improvement of human rights in all 
its aspects is unwavering despite all the odds 
including systemic stigmatization as well as 
unlawful vindictive sanctions and belligerent 
bullying and pressure by the United States 
against the country."
Stating that the challenges Iran is facing in 
addressing the impact of COVID-19 pandemic 
are twofold, Baghaei Hamaneh said, "The 
challenges we’re facing are twofold due to 
inhuman unilateral coercive measures that 
are wickedly levied against Iran and are grossly 
violating the basic rights of my fellow Iranians 
to health and to life, including by blocking Iran’s 
access to medicine and medical devices."
He called the US criminal sanctions as truly the 
main cause of gross and widespread violations 
of human rights in the targeted nations, 
warning, "Those few States that instigated the 
initiative of making joint statement against 
Iran consciously chose to ignore this grave 
injustice and blatant wrongful act, knowing 

that they as well share responsibility for the 
consequences of the US lawless and criminal 
behavior due to their failure to honor their 
own commitments vis-à-vis Iran and because 
of their appeasement approach toward the US 
illegality." 
"Iran is well aware of the substantial 
importance of constructive engagement with 
all responsible stakeholders that appreciate 
the value of interactive dialogue, and do not 
regard human rights as a bargaining chip to 
appease their friends and antagonize those 
who perceive as their adversaries," he added.
Noting that the Islamic Republic of Iran is 
interested in dialogue based on respect with 
the interested parties on the promotion of 
human rights, Baghaei Hamaneh said, "Our 
engagement with the UN human rights 
mechanisms including the Office of the 
High Commissioner is long standing and 
productive."
"The Judiciary in the Islamic Republic of Iran 
is independent and committed to due process 
in accordance with the applicable laws and 
regulations as well as Iran’s obligations under 
relevant international instruments we have 
accepted," he added.
He highlighted, "No country or groups of 
countries are entitled to impose their way 
of thinking or their legal systems on others," 
adding, "The domestic legal systems of 
countries are informed on the basis of 
the specificities of each society as well as 
relevant norms, rules and principles shared 
among nations, and should be respected as 
manifestation of their sovereignty."
Iranian Foreign Ministry spokesman Saeed 
Khatibzadeh has slammed the European 
Union’s unacceptable move to issue a joint 
statement against Iran at the Human Rights 
Council.
Such a statement with a selective and baseless 
stance lacks validity and credibility, the Iranian 
official said, adding that the EU statement 
fundamentally runs counter to the approach 
to promotion of human rights. 

The president made the remarks in his statement 
to the cabinet session in reaction to some critics 
of the government who say sanctions against 
Iran are not something new, arguing that Iran 
has been under sanctions even during the past 
governments.
Rouhani drew line between the former sanctions 
and the current "Economic War", saying, “Over 
the past several years, we were under sanctions, 
not economic war.”
He thanked the parliament for giving vote of 
confidence to the minister of industry, mine and 
trade.The president said that he has issued an 
order in which he has mentioned the main four 
policies to be pursued by the Ministry of Industry, 
Mine and Trade.
The first issue to be pursued by the Ministry is the 
surge in production, Rouhani said.
“In the manufacturing sector, our performance 
needs to be better than the previous years. 

In spite of the COVID-19 and the subsequent 
problems, the statistics from the first four or five 
months of the current Iranian year shows that we 
are witnessing a greater amount of production in 
comparison to the preceding period last year.”
The president said that the second duty 
of the Ministry of Industry is to help export 
commodities.
Iran provided most of its needed foreign 
currency by the exports of oil, condensates and 
gas over the past years, Rouhani said, however 
noting that the situation is not the same as before.
The president said that the third issue to be 
followed by the Ministry of Industry is providing 
fundamental commodities.
He added that the Ministry has to monitor 
supply and demand round-the-clock that what 
commodities are available in the market and 
what other commodities need extra supply.
Noting that the fourth duty of the Ministry is to 
conduct supervision on the market, Rouhani said 
that it is very important to check the balance in 
the market and operation of the customs office 
at war time.

Iran warns of appeasement of US 
criminal policies

Rouhani says Iran has been subject to 
economic war

Iran's Permanent Representative to the UN office in Geneva 
said that the US unilateral sanctions are truly the main cause 
of gross and widespread violations of human rights in the 
targeted nations.

 President Hassan Rouhani said on Wednesday that Iran has been 
grappling with an economic war over the past three years.
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line between 
the former 
sanctions and 
the current 
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we were under 
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economic war.”

"The Judiciary 
in the Islamic 
Republic of Iran 
is independent 
and committed 
to due process 
in accordance 
with the 
applicable laws 
and regulations 
as well as Iran’s 
obligations 
under relevant 
international 
instruments we 
have accepted," 
he added.

Azerbaijan and 
Armenia reject talks 
as Karabakh conflict 
zone spreads
Armenia and Azerbaijan accused 
one another on Tuesday of firing 
directly into each other’s territory 
and rejected pressure to hold peace 
talks as their conflict over the enclave 
of Nagorno-Karabakh threatened 
to mushroom into all-out war.Both 
reported firing from the other side 
across their shared border, well to 
the west of the breakaway Nagorno-
Karabakh region over which fierce 
fighting broke out between Azeri and 
ethnic Armenian forces on Sunday.
The incidents signalled a further 
escalation of the conflict despite 

urgent appeals from Russia, the 
United States and others to halt it.
The conflict has reignited concerns 
about stability in the South Caucasus 
region, a corridor for pipelines 
carrying oil and gas to world markets.
Azeri President Ilham Aliyev, 
speaking to Russian state television, 
flatly ruled out any possibility of 
talks. Armenian Prime Minister Nikol 
Pashinyan told the same channel they 
could not take place while fighting 
continued.Nagorno-Karabakh is a 
breakaway region inside Azerbaijan 
but run by ethnic Armenians and 
backed by Armenia. It broke away 
from Azerbaijan in a 1990s war but 
is not recognised by any country as 
an independent republic.Dozens 
of people have been reported killed 
and hundreds wounded since 

clashes between Azerbaijan and 
ethnic Armenian forces broke out 
on Sunday, threatening to draw in 
neighbours including Azerbaijan’s 
close ally Turkey.After a closed-
door discussion on Tuesday the 
15-member U.N. Security Council 
“expressed concern” about the 
clashes, condemned the use of force 
and backed a call by U.N. Secretary-
General Antonio Guterres for an 
immediate halt to fighting.
Further stoking tensions between the 
two former Soviet republics, Armenia 
said a Turkish F-16 fighter jet had 
shot down one of its warplanes over 
Armenian airspace, killing the pilot.
It provided no evidence of the 
incident. Turkey called the claim 
“absolutely untrue”, and Azerbaijan 
also denied it.



هیچ سامانه خدمات ارزش افزوده مختل نشده است
رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی تاکید کرد که وزارت ارتباطات هیچ سامانه مبتنی بر خدمات 
 VAS که به اختصار )Value Added Services( ارزش افزوده را مختل نکرده است.  خدمات ارزش افزوده
نامیده می شوند، شامل مواردی غیر از خدمات استاندارد اپراتورها همچون تماس صوتی و پیامک معمول است، 
از جمله شامل مسابقات و رای گیری، تبلیغات موبایلی، تلویزیون آنلاین، پخش یا دانلود موسیقی و اطلاع رسانی. 

اگرچه استفاده از این خدمات ارزش افزوده باید اختیاری و توسط کاربر انتخاب شود، اما ارائه این خدمات برای برخی 
از شرکت های ارزش افزوده، به روشی برای کلاهبرداری از کاربران تبدیل شد. پس از آن، محمدجواد آذری جهرمی 

اعلام کرد اگر خدمات واقعی ارزش افزوده که در حمایت از کســب وکارها صورت می گیرد از کلاهبرداری ها جدا نشود، 
کل سرویس های ارزش افزوده برای همیشه تعطیل خواهد شد. در نهایت ضوابط استفاده از خدمات ارزش افزوده در مصوبه ۳۰۰ 

کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات موسوم به »پایان وس« تصویب و از ۱۹ خرداد لازم الاجرا شد. در این راستا به نقل از سازمان تنظیم مقررات 
و ارتباطات رادیویی، حسین فلاح جوشقانی، معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در واکنش به اظهارنظر برخی رسانه ها درباره »کاهش استفاده 
مردم از سامانه استعلام پیامکی چک برگشتی« یا طرح ادعای »ناکارآمد شدن سامانه پیامکی استعلام چک برگشتی با اقدام وزارت ارتباطات« گفت: 
مصوبه کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات درباره وس، زمینه از بین رفتن راه های کلاه برداری از طریق سرویس های ارزش افزوده را فراهم کرده است.

کسب وکارها دیگر برای شروع نیازی به شماره اقتصادی ندارند
معاون حقوقی و فنی سازمان امور مالیاتی کشور گفت: بنگاه های اقتصادی برای شروع کسب و کار نیازی به 
شماره اقتصادی ندارند. محمود علیزاده اظهار کرد: با هدف تسهیل فضای کسب و کار اشخاص حقوقی، ترتیبی 
اتخاذ شده تا فعالان اقتصادی بدون نیاز به شماره اقتصادی و فقط با همان شناسه ملی خود، مجوزهای لازم 
برای شروع کسب و کار را اخذ کنند. وی با اشاره به دستور وزیر اقتصاد و در راستای اجرای منویات مقام معظم 

رهبری، مبنی بر روان سازی و تسهیل فضای کسب و کار و ایجاد پنجره واحد شروع کسب و کار، افزود: با همکاری 
سازمان مالیاتی و معاونت اقتصادی وزارت اقتصاد، زمینه سهولت شروع کسب و کار بنگاه های اقتصادی و تسهیل در 

اخذ مجوزهای لازم از جمله شماره اقتصادی فراهم شد. معاون حقوقی و فنی سازمان امور مالیاتی کشور تصریح کرد: با 
موافقت وزیر امور اقتصادی و دارایی مبنی بر اصلاح فصل دوم آئین نامه اجرایی تبصره )۳( ماده ۱۶۹ قانون مالیات های مستقیم 

مصوب ۳۱/۴/۱۳۹۴، ضمن صدور بخشنامه ای از سوی سازمان امور مالیاتی کشور، گام ۴۵ در سامانه مالیاتی، درباره فرایند راستی آزمایی حذف 
شده است. علیزاده ادامه داد: در حال حاضر و با اجرای بخشنامه سازمان که در همین راستا صادر شد، اشخاص حقیقی به محض اخذ مجوز یا پروانه 
کسب و کار از اصناف و اتحادیه ها و همچنین اشخاص حقوقی و بنگاه های اقتصادی به محض ثبت در اداره ثبت شرکت ها، در سامانه سازمان امور 

مالیاتی کشور نیز ثبت نام شده تلقی می شوند و اطلاعات هویتی آنها، به صورت برخط یا غیر برخط، به سازمان امور مالیاتی کشور منتقل می شود.

تابناک
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

 شهروندان عراقی به 
شهر های خرمشهر، 
آبادان و اهواز جهت 
خرید کالا ها هجوم 

آوردند و این امر 
موجب شد تا اولاً 

قیمت کالا ها در این 
مناطق افزایش یابد 
و ثانیاً برخی کالا ها 

کمیاب شوند

اقتصاد ایران
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 برگشت »سفرکارت«
 بعد از ۱۴ سال

پرداخت وام 
قرض الحسنه ۲0 
میلیونی برای سفر

وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دســتی برای اجرای طرح 
»سفرکارت« با یکی از بانک ها تفاهم 
کرد؛ طرحی کــه درواقــع یک وام 
قرض الحســنه به ارزش ۲۰ میلیون 
تومان با نرخ ســود چهاردرصد است 
و بعد از یک ماه تنفس باید برگردانده 

شود.
حســین اربابی ـ مدیرعامل کانون 
جهانگــردی و اتومبیلرانــی ـ بــه 
عنــوان مجــری این طــرح گفت 
کــه »ســفرکارت« به نوعــی وام 
قرض الحسنه محسوب می شود که 
دارنــدگان آن می توانند ظرف ۱۵۰ 
روز )پنج ماه( تا ســقف ۲۰ میلیون 
تومان از مزایایِ سفرکارت و امکانات 
تأسیسات رســمی گردشگری که 
تمــام پروتکل هــای بهداشــتی را 
رعایت می کنند، بهره مند شوند و با 
یک ماه تنفس، در ۱۸ ماه نسبت به 

بازپرداخت آن اقدام کنند.
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی هنوز جزئیات چگونگی 
تهیه سفرکارت ها را اعلام نکرده است. 
همچنین مشخص نیست چه قشری 
از جامعه می توانند از مزایای این کارت 
بهره مند شوند، این وزارتخانه درحال 
حاضر فقط به این نکته اشــاره کرده 
که ســفرکارت در زمان خرید تور از 
دفاتر خدمات مسافرتی مجاز، اقامت 
در مراکز رســمی و تحت نظارت و 
مراکز رسمی فروش صنایع دستی، 
قابلیت اســتفاده دارد. »سفرکارت« 
عنوان تازه ای در موضوع تسهیلات 
ارزان قیمت ســفر نیست. حدود ۱۴ 
ســال پیش محمــود احمدی نژاد ـ 
رییس جمهور وقت ـ طرح مشابهی 
را رونمایی کرد که قرار بــود با ارائه 
تســهیلات ارزان قیمت، زمینه سفر 
حقوق بگیران دولــت و غیردولتی ها 
را فراهم کند. چهار سال پس از آغاز 
طرح اعلام شــد، نزدیک به پنج هزار 
نفــر در وزارتخانه ها، ســازمان ها و 
شرکت های دولتی و خصوصی برای 
دریافت »سفرکارت« قرارداد بسته اند 
اما بیش از سه میلیون نفر این کارت 
را گرفته اند. این طرح معایب بزرگی 
داشت که عملا آن را غیرکاربردی و 
ناکارآمد کرده بود، چــرا که با وجود 
مصوبه دولت برای تخصیص درصدی 
از بودجه دستگاه های دولتی به شارژ 
این کارت، اما بســیاری از اجرای آن 
سر باز می زدند و بودجه های رفاهی 
در بخش هــای دیگر خرج می شــد 
یا رقــم ناچیزی به ســفر اختصاص 
می یافت. حتی بعدها در برخی محافل 
گردشگری از شارژ بی حساب و کتاب 
برخی سفر کارت ها، گزارش هایی داده 
شد. از طرفی بخش های خدماتی، مثل 
هتل ها، شرکت های هواپیمایی، قطار و 
آژانس های مسافرتی، متعهدانه درباره 

تخفیف ها رفتار نمی کردند. 
ســال ۹۴ پس از یــک دوره توقف، 
شرکت ســرمایه گذاری ایران گردی 
و جهان گــردی اعلام کرد مســائل 
قانونی این طرح را حل کرده و مالکیت 
»ســفرکارت« را به عهــده گرفته و 
اکنون صددرصد سهام »سفرکارت« 
متعلق به این شرکت اســت. دایره 
مصرف کنندگان ســفرکارت در آن 
دوره، به تعداد محدودی از کارکنان 
وزارتخانه ها و ســازمان های دولتی 

محدود شده بود.
یک سال بعد مسعود ســلطانی فر، 
رییس وقت سازمان میراث فرهنگی 
و گردشگری از قصد خود برای اصلاح 
و دوباره به جریان افتادن این طرح در 
سطح کلان کشــور خبر داد، اما بعد 

دیگر خبری نشد.  

ایسنا
خـــبـــر

ISFAHAN
N E W S

شــرایط در بــازار ارز 
پیچیده تر از گذشــته 
است و شــیوع ویروس 
کرونا و تحریم ها موجب 
شده است تا سمت عرضه 
ارز با مشکل جدی مواجه 
شود. از یک سو صادرات 
و بازگشت ارز های صادراتی با مشکل 
مواجه شده و از سوی دیگر تحریم های 
نفتی و کاهش تقاضا برای خرید نفت 
و افُت قیمت آن موجب شده است تا 
ورود دلار های نفتی به سختی انجام 
شود. این در حالی اســت که سمت 
تقاضای ارز نه تنها ثابت نمانده، بلکه با 
نزدیک شدن به پایان سال میلادی و 
تسویه حساب های تجاری ممکن است 

این تقاضا بیشتر هم شود.
به علاوه هر چند شاید در شرایط شیوع 
ویروس کرونا کمتر کســی به ســفر 
خارجی فکر کند، باز هم این ســفر ها 
وجود دارند و روز های پایان و ابتدایی 
ســال میلادی بــرای برخی ها برای 

مســافرت انتخاب می شوند و همین 
موضوع هم می تواند تقاضا در بازار ارز 

را باز هم افزایش دهد.
مجموع عوامل باعث شده اند تا قیمت 
دلار روند صعودی داشــته باشد. این 
افزایش بی رویه قیمت دلار به معنای 
کاهش ارزش پول ملی است؛ موضوعی 
که رهبر انقلاب بار ها بــر آن تاکید و 
حفــظ ارزش پــول ملــی را یکی از 
اولویت ها اصلی اقتصاد عنوان کردند. 
امروز هفتم مهرماه ۱۳۹۹ نیز رئیس 
قوه قضائیه طــی صحبت هایی اعلام 
کردند که کاهــش ارزش پول ملی، 
امری خسارت بار است و باید از تداوم 

کاهش آن جلوگیری شود.
یکی از خســارات  کاهش ارزش پول 
ملی در مقابل سایر ارزها، این است که 
این کاهش موجب می شود کالا های 
ایرانی برای شــهروندان کشــور های 
همســایه ارزان تر تمام شود و همین 
می تواند روند قاچاق معکوس کالا را 
شدیدتر کند؛ موضوعی که بارها آن را 
در سال ۱۳۹۷ و به هنگام رشد قیمت 

دلار مشاهده کردیم.
در ســال ۱۳۹۷ و با خروج آمریکا از 
برجام و وعده بازگشــت تحریم ها در 
مــدت ۹۰ روزه و ۱۸۰ روزه قیمــت 
دلار شــروع به افزایش کــرد و حتی 
در مهرماه آن ســال قیمت این ارز به 
۲۰ هزار تومان نیــز نزدیک و همین 

مساله موجب سقوط شــدید ارزش 
پول ملی شد و خبر ها حکایت از هجوم 
شهروندان کشور های همسایه برای 
خرید کالا های ایرانی به شــهر های 

مرزی داشتند.
به عنوان نمونه شــهروندان عراقی به 
شــهر های خرمشــهر، آبادان و اهواز 
جهت خرید کالا ها هجوم آوردند و این 
امر موجب شد تا اولاً قیمت کالا ها در 
این مناطق افزایش یابد و ثانیاً برخی 
کالا ها کمیاب شــوند و این مســاله 
اعتراض شهروندان ایرانی را به همراه 

داشته باشد.
در همین رابطه، روزنامه همشهری در 
۲۲ مرداد ماه ۱۳۹۷ نوشت: عراقی ها 
به دلیل نزدیک بودن به خوزســتان، 
روزانه راهی منطقه آزاد می شوند و از 
میوه و ســبزی گرفته تا گوشت مرغ 
و ماهی و دیگر اقلام مورد نیاز خود را 
خریداری می کنند و به شهر های خود 

برمی گردند.
این موضوع تنها در شــهر های استان 
خوزستان نبود، بلکه در سایر شهر های 
مرزی نیز به وضوح این موارد مشاهده 

می شد.
به عنوان نمونه خروج کالا های اساسی 
از شهر مریوان در اســتان کردستان 
کار را به جایی رساند که فرماندار این 
شهر در بیستم شــهریور ۱۳۹۷ طی 
مصاحبه ای گفت: از امروز به گمرک 

و نهاد هایی که با این مسئله در ارتباط 
هستند، اعلام کردیم که از خروج هر 
نوع کالای اساسی اعم از روغن، برنج و 
سایر اقلام اساسی که با معیشت مردم 

ارتباط دارند، جلوگیری شود.
همچنین مســئله دیگری که در آن 
برهه از زمان دیده شــد ایــن بود که 
برخی بیمارســتان ها از ارائه خدمات 
به ایرانی ها ســر باز می زدنــد و برای 
کسب سود بیشتر به عراقی ها خدمت 
رســانی می کردند. روزنامه ایران در 
۱۸ تیر ۱۳۹۷ با یکی از کسانی که در 
یکی از مراکز تخصصی قلب اهواز کار 
می کرد، مصاحبه ای را انجام داد و به 

چاپ رساند.
وی به روزنامــه ایران گفتــه بود: از 

زمانی که قیمت دلار به ۹ هزار تومان 
رســید، قدرت خرید عراقی ها هم دو 
برابر شــد. آن ها دیگر بــرای معاینه 
و درمان به بیمارســتان های دولتی 
مراجعــه نمی کنند و بــه مطب های 
خصوصی می روند و پزشــکان هم در 
ازای دستمزدشــان دلار می گیرند. 
وی ادامه داده است: پزشکانی را سراغ 
دارم که اولویت معاینه شان بیماران 

عراقی است.
هر چند در شــرایط کنونی که شیوع 
ویروس کرونا مانع از تردد شهروندان 
کشور های همسایه به ایران می شود، 
کاهش ارزش پول ملــی و ارزان تمام 
شــدن کالا های ایرانی و سود حاصل 
از قاچــاق کالا هــای ایرانــی به آن 

سوی مرز ها آن قدر برای شهروندان 
کشــور های همســایه و قاچاقچیان 
جذاب اســت، که می تواند دوباره به 
موضوع قاچاق معکوس کالا و افزایش 
تقاضا برای کالا های ایرانی دامن بزند.

این مساله نه تنها می تواند بر کمبود 
کالا در شهر های مرزی و بازار داخلی 
تاثیر بگــذارد بلکــه می تواند بر روی 
قیمت کالا ها نیز تاثیرگذار باشــد و 
خود موج جدیدی از تورم را شــکل 
دهد؛ بنابراین، به نظر می رسد که باید 
هر چه سریعتر مســئولین فکری به 
حال جلوگیری از افزایش روند قاچاق 
کالا هــای ایرانی به آن ســوی مرز ها 
کنند و ثانیا چاره ای برای جلوگیری 

از کاهش ارزش پول ملی بیندیشند.

قاچاق معکوس کالا در زمان گرانی دلار؛  

معضلی که جان می گیرد!
افزایش بی رویه قیمت ارز به معنای کاهش ارزش پول ملی 
است؛ موضوعی که رهبر انقلاب روی آن بار ها تاکید و حفظ 
ارزش پول ملی را یکی از اولویت ها اصلی اقتصاد عنوان کردند. 
این روز ها اوضاع در بازار ارز چندان بر وفق مراد نیست و قیمت 
دلار هر روز افسار گسیخته تر از قبل به روند صعودی خود 

ادامه می دهد و کانال های جدیدی را برای خود فتح می کند.

بازار

بازار

موبایل های 5G چه قیمتی دارند؟
به گفته رییس کمیسیون ساماندهی و تنظیم بازار انجمن واردکنندگان موبایل، اگر فناوری نسل پنجم 
اینترنت همراه تجاری شود، کمپانی های بزرگ اقدام به تولید مدل های میان رده با قابلیت پشتیبانی از این 
فناوری خواهند کرد و البته همین حالا هم برخی از تولیدکنندگان تلفن همراه مدل هایی از موبایل های 
با ارزش ۳00 یورو و کمتر از آن تولید و روانه بازار جهانی کرده اند که به چیپ ست نسل پنجم )5G( مجهز 

است.

زمزمه های پیاده سازی اینترنت نسل پنج و گمانه زنی ها پیرامون زمان تجاری شدن آن از ماه ها پیش، بسیاری از کاربران 
را به فکر تغییر و به روزرسانی تلفن همراه خود از نسل چهار به پنج انداخته است. این در حالیست که نوسانات نرخ ارز 
و شرایط پیرامون تامین و عرضه تلفن همراه باعث افزایش قیمت موبایل شده و برنامه ریزی کاربران برای ارتقاء نسل 

تلفن همراهشان را بر هم زده است.
از طرفی پس از استقرار اولیه شبکه نسل پنجم اینترنت تلفن همراه و وعده وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات مبنی بر 
تجاری شدن خدمات نسل پنجم در مناطق پرجمعیت شهری تا قبل از پایان مسئولیت دولت، حالا نقش تلفن های 

همراه با قابلیت پشتیبانی از اینترنت ۵G پررنگ تر از گذشته شده است.
از سوی دیگر تصور عمومی این است که تلفن های همراهی که در حال حاضر از نسل پنجم اینترنت همراه پشتیبانی 
می کنند، مدل های گران قیمتی با ارزش بیشتر از ۳۰۰ یورو هستند. در حالی که برخی از تولیدکنندگان تلفن همراه 
مدل هایی از موبایل های با ارزش ۳۰۰ یورو و کمتر از آن تولید و روانه بازار جهانی کرده اند که مجهز به چیپ ست نسل 
پنجم )۵G( است. در این راستا رضا قربانی -رییس کمیسیون ساماندهی و تنظیم بازار انجمن واردکنندگان موبایل- در 
گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: معمولا تولیدکنندگان تجهیزات الکترونیکی پیش از تجاری شدن فناوری های نوین، اقدام 
به عرضه مدل های محدودی از محصولات خود، با پشتیبانی از آن فناوری می کنند. این اقدام به دلیل تحلیل بازخورد 

از مصرف کننده و بررسی نقاط قوت و ضعف خود در مواجهه با آن فناوری صورت 
می گیرد. البته بخشی از این اقدام نیز به قدرت نمایی در برابر رقبا 

بازمی گردد.
وی با اشاره به تغییر رویکرد تولیدکنندگان پس از تجاری 
شدن فناوری جدید همچون ۵G گفت: مسلما اگر فناوری 
نســل پنجم اینترنت همراه تجاری شــود، کمپانی های 
بزرگ به سرعت اقدام به تولید مدل های میان رده با قابلیت 
پشتیبانی از این فناوری خواهند کرد. به این ترتیب مردم 
نباید از این بابت نگران باشــند، زیرا با توسعه نسل پنجم 
اینترنت، ابزارهای مبتنی بر این فناوری نیز به سرعت و با 

قیمت ارزان تر در اختیار کاربران قرار خواهد گرفت. 

کمک های معیشتی امشب در حساب ایرانی ها
دولت امشب مرحله ای دیگر از کمک های معیشتی 55 تا ۲05 هزار تومانی از محل افزایش قیمت بنزین را 

به حساب سرپرستان خانوار واریز می کند.
 ساعت ۲۴ دهم مهرماه زمان پرداخت یازدهمین مرحله از کمک های معیشتی است که شروع پرداخت آن از آبان ماه 
سال گذشته و با اصلاح قیمت بنزین بود. دولت که بعد از چند سال توقف در اصلاح قیمت سوخت، به افزایش قیمت بنزین 
دست زد، تصمیم گرفت که مابه التفاوت ایجاد شده را در قالب کمک های معیشتی و به صورت نقدی بین مردم توزیع کند.

بر این اساس جمعی حدود ۶۰ میلیون نفر که نزدیک به ۱۹ میلیون خانوار را دربرمی گرفت، از بین خانوارهای یارانه بگیر 
هدف قرار داد و پرداخت نقدی آغاز شد، در ابتدا حدود ۱۷.۵ میلیون خانوار کمک معیشتی دریافت کردند که در ادامه 
با اعلام درخواست و بررسی های صورت گرفته به تدریج بر تعداد مشمولان افزوده شد. کمک معیشتی بر خلاف یارانه 
نقدی که به ازای هر نفر ۴۵ هزار و ۵۰۰ تومان واریز می شود، برای خانوارها بسته به تعداد اعضا متفاوت است؛ به طوری 
که   مبلغ پرداختی برای خانواده های یک نفره ۵۵ هزار تومان، دو نفره ۱۰۳ هزار، سه نفره ۱۳۸ هزار، چهار نفره ۱۷۲ هزار 

و پنج نفره و بیشتر ۲۰۵ هزار تومان است.
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زیست بوم نوآوری معدن در جهت حمایت از استارت آپ ها و دانش بنیان ها
کامبیز مهدیزاده در مراسم بازدید از نمایشگاه ماینکس 2020 درباره حمایت معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری از استارت آپ  ها و شرکت های دانش بنیان برای حضور در نمایشگاه ها گفت: رسالت معاونت علمی 
و فناوری ریاست جمهوری حمایت از استارت آپ ها، شرکتهای دانش بنیان و شتابدهنده هاست. بنابراین در 
هرنمایشگاه تخصصی که برگزار میشود، معاونت علمی در کنار مجموعه های فناور و نوآور خواهد بود. در 

این راستا طرح توسعه نوآوری  ها و فناوری  های معدن و صنایع معدنی نیز به منظور مهیاسازی فضای کسب 
و کار و حمایت از استارت آپ  ها و شرکت  های دانش بنیان  به توسعه زیست بوم فناوری معدن و صنایع معدنی 

اقدام کرده است.
مدیر طرح توسعه معدن و صنایع معدنی معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری افزود: اولین گام برای حمایت از ایده های 

خلاقانه و فناورانه، معرفی و شناساندن آنهاست. بدین منظور کلیه صاحبان طرح ها و ایده های جدید می توانند با مراجعه حضوری به معاونت 
علمی و یا وبسایت معاونت از شیوه های جاری و موجود برای حمایت مطلع شوند. علاوه بر آن، همچنین این فرصت وجود دارد که به کلیه 
مجموعه هایی که معاونت با آنها تفاهم نامه همکاری دارد و یا نهادهای همکار معاونت همچون مراکز نوآوری، کارخانه های فناوری و نوآوری، 

نیز جهت جلب حمایت ها مراجعه نمایند.

امید، سوخت ماشین کارآفرینی 
است. کارآفرینی کار ساده و زود 

بازدهی نیست. ماه ها و سال ها 
طول می کشد تا شما به نتیجه  

دلخواه تان برسید. در مسیر 
کارآفرینی هر روز با مانعی جدید 

روبه رو می شوید

،،
مدیر اینفو

یادداشـــت
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N E W S

راســتش را بخواهیــد راه 
انداختن کســب و کارهای 
کوچک و غیر خلاقانه نیازی 
هم به خیال پردازی ندارد. اما 
کارآفرینانی که با ایده  خود 
جهان را متحــول کرده اند 
روزی رویاها بزرگی در ســر 

داشته اند.
 هیچ کسی شانسی و یا تصادفی کار بزرگی 
انجام نمی دهد. زندگی نامه دانشــمندان، 
مخترعان، نویســندگان و رهبران بزرگ 
تاریخ را بخوانید. بسیاری از آن ها در جوانی و 
در حالی که زندگی بسیار سخت و دشواری 
داشته اند رویای روزی را در سر می پروراندند 
که بر قله های موفقیت می ایستند. اگر هنوز 
هم قانع نشده اید که رویاپردازی می تواند 
نقش مهمی در موفقیت آینده شما داشته 
باشد ادامه  این مطلب را بخوانید تا با فواید 

رویا پردازی آشنا شوید:

  1.رویاپردازی به شما امید می دهد
امید، سوخت ماشــین کارآفرینی است. 
کارآفرینی کار ساده و زود بازدهی نیست. 
ماه ها و سال ها طول می کشــد تا شما به 
نتیجــه  دلخواه تان برســید. در مســیر 
کارآفرینی هر روز بــا مانعی جدید روبه رو 
می شوید. اگر امید نداشته باشید که روزی 
همه  این سختی ها تمام می شود و موفق 
می شــوید چگونه می توانید این روزهای 
سخت را تحمل کنید؟ اما برای داشتن امید 
باید بتوانید لحظه ای شرایط دشوار فعلی 
را از یاد ببرید و تصور کنید که به موفقیت 

رســیده اید. جمله  معروفی می  گوید که 
هرگز کسی موفق نشــده است مگر آن که 
قبلا در خیالش طعم شــیرین موفقیت را 

چشیده باشد.

  2. ایده ها از دل رویاها بیرون می آیند
می خواهیــد دنیا را متحــول کنید؟ این 
رویای بزرگی است. می توان گفت همه  ما 
حداقل یک بار در زندگی به این موضوع فکر 
کرده ایم. اما آن هایی که واقعا می خواهند 
تغییری هر چنــد کوچــک در جهان به 
وجود بیاورند شــب و روز به این موضوع 
فکر می کنند. وقتی که روزهــا و ماه ها به 
جهانی بهتر و زیباتر فکر کنید در این بین 
ایده هایی به ذهن تان خطور می کند. در واقع 
رویا پردازی مرحله  اول ایده پردازی است. 
محصول یا خدمتی را که قرار است تغییری 
ایجاد کند را باید ابتدا در ذهن تان به وجود 
بیاورید. یادتان باشد اگر رویای پرواز نبود 
هرگز هیچ ایده ای برای ساخت هواپیما به 

وجود نمی آمد.

  3. تحمل مشکلات با رویاپردازی 
ممکن است

انسان ها باید راهی برای تحمل سختی ها 
و مشکلات شــان پیدا کنند. وقتی به نظر 
می رسد که همه  دنیا علیه تان شده است و 
از هر راهی می روید فقط با بن بست مواجه 
می شوید کافی اســت برای یکی دو روز به 
یک مکان خلوت بروید و به این فکر کنید 
که زندگی رویایی چگونه است. مسلما پس 
از کمی خیال پردازی درباره  این موضوع 
احساس بهتری خواهید داشت. شاید فکر 
کنید که این کار گول زدن  خودتان است. 
تصور بسیاری از مردم درباره  خیال پردازی 
همین گونه است. آن ها فکر می کنند این 
کار اتلاف وقت و انرژی است. دلیلش نیز این 
است که خیال پردازی های مان در لحظه 
نتیجه در پی ندارد. ولی در بلند مدت مسلما 
افرادی که رویاپردازی می کنند و بعد هم به 
دنبال آن رویاها می روند انسان های بسیار 

شادتر و موفق تری خواهند بود.

یادمان باشد که رویاپردازی به همان اندازه 
که می تواند برای مان مفید باشد و کارمان را 
راحت تر کند می تواند سنگ بزرگی برای 
رسیدن به موفقیت مان نیز باشد. مهم این 
اســت که بتوانیم بین رویاها و واقعیت ها 
تناسب بر قرار کنیم. رویاپردازی همیشه 
پله  اول برای رســیدن به موفقیت در هر 
زمینه ای است ولی اگر شما روی پله های 
بعدی، که همــان اقدام عملــی و تلاش 
 است، پا نگذارید هرگز به پله  آخر نخواهید

 رسید.

    رویاپردازی چیست؟
ما با ذهن خویش جهان خود را می آفرینیم. 
این از قوانین جهان آفرینش است و با کمک 
آن می تــوان با تمرین هــای ذهنی هدف 
خویــش را در ذهن آفریــد و بوجود آورد. 
این قدرت تصویرسازی و قدرت ذهن بشر 
اســت. تلاش ذهنی به مراتب دشوارتر از 
تلاش فیزیکی اســت چون افکار مزاحم و 
بازدارنده دائم مانع ساختن تصویر مطلوب 
در ذهن می شوند. کنترل ذهن برای تربیت 
آن و جهت دادن به آن نیاز به صرف وقت و 

زمان دارد. تجسم )تصویرسازی( به معنای 
ساختن آینده است. تجسم به این معناست 
که مقدمات دســتیابی به خواسته و آرزو 
را فراهم می کنیم و می ســازیم. اگر برای 
دستیابی به خواســته لازم باشد صد قدم 
برداشت تا به خواسته خود برسید با تجسم 
و رویاپردازی می توانید با برداشتن یک قدم 
کاری کنید ۹۹ قدمی بعدی بدون تلاش 
فیزیکی چندانی را جهان به ما کمک کند 
تا به خواسته هایمان برسیم. افراد موفق قبل 
از اینکه در دنیای واقعی موفق شوند بارها 
و بارها در ذهن خود به موفقیت رسیدند و 
رویای دســتیابی به خواسته و هدفشان را 
در ذهن خویش مجسم کردند. ورزشکاران 
و بسیاری از افراد موفق، بیش از تمرین های 
فیزیکی و ورزشــی تمرین ها و تلاش های 
ذهنی بسیاری را انجام می دهند. افراد موفق 
بر این باور هســتند که موفقیت محصول 
تلاش ذهنی است تا تلاش فیزیکی و بیش 
از تمرین هایی که به صورت عملی و فیزیکی 
انجام می دهند از قدرت متافیزیکی و قدرت 

رویاپردازی خویش کمک می گیرند. 

  رویا پردازی و آینده
وقتی رویاپردازی و تصویرســازی ذهنی 
می کنیم در واقع آینده را ترسیم می کنیم 
و آن را خلق می کنیم بر یوم ذهنمان نقش 

آن را بکشیم. اســتعاره ای در مورد آینده و 
قدرت رویا و بینش به آن هســت که آن را 
بیان می کنم. همه ما در زندگی از رودهایی 
عبور کرده ایم که در آنسوی رود آینده مان 
قرار دارد گاهی جریان رود آرام و عبور آسان 
است در مواقعی هم رود متلاطم است و عبور 
غیر قابل پیش بینی است. گاهی اوقات در 
شرایط متلاطم رود سعی می کنیم با پریدن 
در رود و شنا کردن از رود گذر کنیم و جریان 
رود ما را به پایین رودخانه می برد امیدوارم 
وقتی به کرانه دیگر می رسیم آنجا همه چیز 
مساعد باشد. اما راه دیگری هم برای عبور از 
رود هست اینکه نسبت به آینده مان بینش 
داشته باشیم آنوقت بینش ما با قدرتش از 
ما پشتیبانی می کند. با بینش مثل طناب 
به آن سوی آب می رســیم و وقتی از آب 
گذر می کنیم دستاویزی داشته باشیم رود 
می کوشد ما را ببلعد کنترل ما را به دست 
گیرد باید با عضلاتمان آن را بکشــیم و با 
مغزمان فکر کنیم و قلباً راسخ بمانیم. هیچ 
کس دیگری نمی تواند این کار را برایمان 
انجام دهد. و در حالیکــه هیچ تضمینی 
نیســت که به هدفمان برسیم این طناب 
که از قدرت بینش ما تحقق می یابد بهترین 
پیوند ما با آینده است. و اگر آن را محکم در 
دستمان نگه داریم آنگاه آماده رویارویی با 

مخاطرات و حوادث فردا خواهیم بود.

درباره کارآفرینی بیشتر بدانیم؛ 

رویاپردازان، کارآفرین می شوند
تا به حال شده است که ساعت ها به یک نقطه خیره شوید و 
خیال پردازی کنید؟  اگر چنین است بدانید که شما به احتمال 

زیاد می توانید کارآفرین خوبی شوید. حتما تعجب می کنید.
 این روزها هر کس از کارآفرین و کارآفرینی حرف می زند به 
دنبال آن از سخت کوشی، ریسک پذیری، شناخت بازار، جذب 

سرمایه و حتی ریسک پذیری صحبت می کند.
اما کمتر پیش می آید که بشنوید کارآفرین خوب در ابتدا یک 

خیال پرداز ماهر بوده  است.

انسان ها باید راهی 
برای تحمل سختی ها 
و مشکلات شان پیدا 

کنند. وقتی به نظر 
می رسد که همه  دنیا 
علیه تان شده است 

و از هر راهی می روید 
فقط با بن بست مواجه 
می شوید کافی است 

برای یکی دو روز به یک 
مکان خلوت بروید

چرا ترمز بورس 
کشیده شد؟

ریزش یــا بــه گفته مســئولان 
اصلاح های بازار ســرمایه، حالا به 
دوماه رســیده و این بازار طی این 
دو ماه برای ســه روز متوالی چراغ 
سبز به خود ندیده اســت؛ اتفاقی 
که هرچند دلایل کلان تری پشت 
آن است اما تصمیمات گاه و بیگاه 
به آن دامن می زنــد.  اختلاف نظر 
وزرای نفت و اقتصاد درمورد عرضه 
پالایشی یکم شاید تنها بهانه ای بود 
تا ترمز صعود بی حد و مرز شاخص 
بورس که مرزهای دو میلیون واحد را 
نیز درنوردیده بود، کشیده شود. به 
طوریکه رشد پیاپی شاخص ناگهان 
برعکس شد و طی یک تا دو هفته 
شاخص کل تا یک میلیون و ۵00 

هزار واحد نیز کاهش یافت.
البته این اتفاق از سوی کارشناسان 
و اقتصاددانان پیش بینی می شد اما 
کمتر کسی انتظار داشت عمر آن به 
دو ماه برسد.  حتی شاخص سازی ها 
نیز جواب نداد و شاخص کل که وارد 
کانال یک میلیون و ۷00 هزار واحد 
نیز شد، باز هم به کانال یک میلیون 

و ۵00 هزار واحد عقب گرد کرد.
حال همانطور که رشد شاخص کل 
در ماه های خرداد و تیر بی منطق 
بود، اکنون پشت روند کاهشی آن 
از نظر پارامترهــای اقتصادی هیچ 
منطقی وجود ندارد. نرخ دلار رو به 
افزایش است؛ بنابراین سهام شرکت 
های بورسی که درامد دلاری دارند، 
ارزشمند شده است اما در این میان 
خشک و تر باهم می سوزند و نه تنها 
ســهم های کوچک که پشتوانه ای 
نداشــته و ندارنــد صــف فروش 
هستند، بلکه سهم های بنیادی نیز 
اصلاح های قابل توجهی داشتند که 

به نظر تمامی ندارد!
شــاید ماجرا از آنجایی آغاز شد که 
دولت گاه و بیــگاه از مردم دعوت 
می کرد تا سرمایه خود را وارد بازار 
سرمایه کنند و بر حمایت تمام قد 
خود از این بازار تاکید می کرد. اتفاقی 
که پای نیمی از مردم کشــور را )با 
احتساب مشمولان سهام عدالت( 
به بورس باز کرد تا این بازار میزبان 
تعداد زیادی ســهام داری باشد که 
سرمایه های کلان خود را بدون هیچ 

دانشی وارد بازار کردند.
در واقع هرچه ترازوی تعداد سهام 
داران ســنگین تر می شد، ترازوی 
دانش و آگاهی آن ها از بازار سرمایه 
سبک می شد و همین موضوع در 
کنار ادامه حمایت دولت از بورس، 
نخســتین آجــر دیوار کــج روند 
شــاخص را گذاشــت! مردمی که 
ناامید از بازارهای موازی ســرمایه 
خود را وارد بازار سرمایه کرده بودند 
و زمانی که اختلاف نظر وزار درمورد 
دارادوم وضعیت بازار را بهم ریخت، 
ترسیدند و هراسان به دنبال خارج 
کردن سرمایه خود از این بازار بودند.

البته ایــن فقط یک روی ســکه 
است، روی دیگر سکه تصمیماتی 
بود که با هدف بهبــود بازار گرفته 
می شــود اما تقریبا همه آن ها به 
منفی شــدن بازار کمک کرد! از دو 
قسمتی کردن ساعت معاملات بازار 
بگیر تا کاهش و افزایش حد نصاب 
صندوق ها با درامــد ثابت، کاهش 
نرخ خوراک پتروشــیمی ها، فصل 
جدید بازارگردانــی، کاهش اعتبار 
کارگزاری ها، جلسات بی نتیجه با 

حقوقی ها و....
تصمیماتی کــه برخــی از آن ها 
سیگنال گران بودن بازار را به سهام 
داران میداد و حتی بعد از اینکه 2۴ 
ساعت بعد لغو می شد، تاثیر منفی 

خود را روی بازار می گذاشت!

ایسنا
تحلیــل بورس

ISFAHAN
N E W S

نقش استارت آپ ها در حوزه های شهری چیست؟

انجام فرآیندهای معمول هر سازمان به روشی نوین، می تواند 
جایگاه و عملکرد آن را ارتقا دهد و استارت آپ ها نقش تعیین 

کننده ای دراین فرآیند دارند.

تلاش برای ارتقای عملکرد هر سازمان همواره از دغدغه های مدیران آن بوده است. خروجی 
و میزان موفقیت هر نهادی تنها وابسته به ساختار درونی اش نیست، به عبارت دیگر یک نهاد 
نمی تواند به تنهایی به اهداف خود دست پیدا کند بلکه در قالب یک سیستم است که کارکرد 
آن معنا و مفهوم پیدا کرده و اهداف ســازمانی مورد نظر محقق می شود. امروزه صحبت از 
استارت آپ است، سازوکاری متفاوت از سازمان های مورد حمایت دولت که ادعا دارد می تواند 
در همکاری متعامل با نهادهای مختلف در حوزه های مختلف به بهبود کارکرد آنها کمک کرده 
و خود نیز از عوائد آن بهره مند شود. تجربه این استارت آپ ها در شهرها و کشورهای مختلف 
دنیا با چالش ها و موفقیت هایی روبرو بوده و ایران نیز در این زمینه تجربه مختص خود را داشته 
است، هم اکنون بحث فعالیت این استارت آپ ها در حوزه مسائل شهری مطرح می شود، در 
این ارتباط با» دکتر احسان رنجبر، عضو هیئت علمی گروه شهرسازی دانشگاه تربیت مدرس 

تهران« گفت وگویی داشته ایم که در ادامه می خوانید:

   استارت آپ چیست؟
استارت آپ ها فعالیت های هوشمندانه و خلاقانه جدیدی را در همه زمینه ها انجام می دهند و در 
این مسیر استفاده از گوشی ها و نرم افزارهای هوشمند بسیار کمک کننده است، پیمودن این 

مسیر برای هر استارت آپ با توجه به حوزه فعالیت آن متفاوت است. استارت آپ 
به معنای انجام فعالیت های سنتی به شیوه ای خلاقانه و هوشمندانه است، به نحوی 
که بازدهی و کارایی بالاتر برود تا منافــع اقتصادی در بازه های زمانی کوتاه تری 
به دست بیاید. البته هر استارت آپی نیازمند ارزیابی اقتصادی و بازاریابی است. 

استارت آپ نیاز به فضای کاری چندانی ندارد.

    استارت آپ ها چه نقشی در حوزه های شهری دارد؟
شهرداری ها و نهادهای مدیریت شهری که اقدامات مربوط به برنامه ریزی و مدیریت 
شهر و مدیریت کیفیت زندگی شهروندان را انجام می دهند در حوزه های مختلفی 
از فعالیت های خود می توانند از استارت آپ ها کمک بگیرند. این کمک گرفتن از 
استارت آپ ها به شهرداری نیز کمک می  کند. این امکان وجود دارد که شهرداری 
خود این استارت آپ ها را راه اندازی کند یا از استارت آپ های بخش خصوصی استفاده 
کند. نهاد مدیریتی نباید در همه حوزه ها وارد شود، استارت آپ ها بستری هستند 
که می توانند موجب جلب مشارکت مردم شهر در فرآیندهای شهری شود. بخش 
خصوصی رابطه بهتری با مردم دارد و می تواند پل ارتباطی بین شهرداری و مردم 
باشد، مشاغلی نیز در این ارتباط ایجاد شود. شهرداری باید بداند که کدام بخش از فعالیت های 
خود را می تواند به کمک بخش خصوصی و از طریق استارت آپ ها، سریع تر، راحت تر و کاراتر 
انجام دهد، به گونه ای که منفعت دوسویه تأمین شود. به طور مثال شهرداری در حوزه مدیریت 
پسماند شهری هزینه های زیادی را متحمل می شد و منافع به دست آمده برای شهرداری 
نسبت به هزینه ای که می کرد، قابل توجه نبود اما زمانی که استارت آپ بخش خصوصی وارد 
می شود، هزینه های شهرداری کمتر می شود و بخش خصوصی نیز از این همکاری منفعت 
می برد. استارت آپ های حوزه شهری وسیله ای هستند تا مردم بیشتر، در بهتر کردن وضعیت 
شهر سهیم شده و مشارکت داشته باشند که موجب کمک به شهرداری می شود و شهرداری 

می تواند زمینه فعالیت استارت آپ های مرتبط با شهر را تسهیل کند.

     سازمان ها به سختی پذیرای استارت آپ ها هستند، چرا؟
بخشی از این مشکل به ذهنیت مدیران مربوط می شود، مدیران باید ذهنیت خود را نسبت 
به این موضوعات تغییر دهند. اینکه مسئولی در شهرداری به تامین منافع بخش عمومی 
و بخش خصوصی توجه ویژه ای ندارد، به صورت دســتوری حل نمی شــود، البته چنانچه 
کانون استارت آپ ها در ایران تشکیل شده و حقوق استارت آپ ها به رسمیت شناخته شود، 
کار راحت تر خواهد بود اما این اقدام هنوز در کشور ما به نحو جدی پیگیری نشده است. در 
این زمینه باید توسط مجلس قانونگذاری شــود، انجام آن بسیار فوری و ضروری است زیرا 
استارت آپ ها هر روز در ایران در حال بیشــتر شدن هستند. هرچند در حوزه شهری هنوز 
استارت آپ های زیادی وجود ندارد اما به تدریج تعداد آنها نیز بیشتر خواهد شد و درخواست 

تدوین این قانون باید از طرف استارت آپ ها و نهادهایی که در این حوزه فعال هستند، ارائه و 
بررسی شود.

برای تصویب این قانون، نیاز به جریان ســازی است که باید توسط دانشــگاه ها، رسانه ها، 
بخش های پژوهشی شهرداری ها و نهادهای پژوهشی انجام شود تا ذهنیت مدیران شهرداری 
نسبت به این موضوعات تغییر کند. ممکن است مدیران سازمان ها از جمله شهرداری با برخی 
مسائل آشنا نباشند و به همین دلیل با آن مقابله می کنند یا نسبت به آن بی توجه هستند 
اما زمانی که این آشنایی از طریق برگزاری سخنرانی، نشست، وبینار، رسانه ها و جریان سازی 
در فضاهای مجازی و شبکه های اجتماعی ایجاد شود، بتدریج ذهن مدیران شهر نسبت به 
تامین منافع استارت آپ ها هم بخش دولتی و هم بخش خصوصی باز می شود و این ارتباط 
 راحت تر و سریع تر برقرار می شــود و اســتفاده از تجربه ها نیز در این فرآیند بسیار کمک

 کننده است.

    چرا استارت آپ ها در حوزه شهری چندان پیشرفت نداشته اند؟
بخشی به نوع آموزش رشته های مرتبط با شــهر مثل برنامه ریزی شهری، طراحی شهری، 
معماری و جامعه شناسی شهری در ایران مربوط می شود. در آموزش این رشته ها صحبت 
از کارآمدی استارت آپ بسیار کم است که این اولین چالش است. دانشگاه ها و پژوهشکده ها 
به عنوان نهادهایی که تولید کننده اصلی علم هســتند، هنوز نتوانسته اند موضوع کارایی 
استارت آپ ها را در ذهن دانشجویان جا بیندازند در حالی که یکی از رسالت های دانشگاه این 
است که استارت آپ به عنوان واحدهای درسی و دوره های آموزشی در اختیار دانشجویان و 
افراد مرتبط با حوزه شهری قرار بگیرد تا با آن آشنا شده و زمینه ها و تجربیات سایر کشورها را 

ببینند، نیازهای شهرها در این ارتباط را شناسایی کنند.
به دلیل اینکه این فضا هنوز در حوزه آموزش وجود ندارد با اینکه نسل جدید دانشجویان بسیار 
به این حوزه علاقه مند هستند، حرکت آنان در این مسیر کند است. اگر شهرداری چالش هایی 
را در حوزه خود مطرح می کند باید این استقبال را از استارت آپ ها به صورت رسمی و جدی 
داشته باشد، به طور مثال رویدادهایی در ارتباط با معرفی استارت آپ ها و ایده بازارها برگزار 
می شود که شهرداری می تواند به نوعی در آن پیشگام باشد و ایده بازارها، ایده های خلاقانه 
راه انداری استارت آپ ها را در فصول و زمان های مختلف برگزار کند. به نوعی حرکت دو جانبه 
از طرف نهاد آموزشی مثل دانشگاه و نهادی مثل شهرداری است که موجب رونق استارت آپ 
در حوزه شهری می شود. ما در ایران هنوز در ابتدای راه هستیم و از نظر من زمانی این فرآیند 
سرعت می گیرد که رشته هایی که بیشترین ارتباط با مسائل شهری را دارند، مثل برنامه ریزی 
شهری، طراحی شهری و رشته هایی از این دست وارد این حوزه شوند زیرا هم کالبد شهر و 
هم محتوای اجتماعی شهر را بخوبی می شناسند اما متأسفانه دانشجویان و دانش آموختگان 
این رشته ها به دلیل شرایط حاکم آموزشی، هنوز نتوانسته اند موضوع را بخوبی درک کرده و 

مزایای آن را برای مدیران روشن کنند.

ایمنا
گــــــزارش

استارت آپ
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